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Hana Masáková, 
starostka Kopidlna

Vážení spoluobčané, dovolte mi přivítat vás 
v jarním vydání Kopidlenských listů.

Každý z  nás s  napětím sleduje zprávy a  po-
slouchá rozhlasové vysílání, které nám přinášejí 
novinky z  probíhající války na  Ukrajině. Tíživá 
situace obyvatel Ukrajiny doléhá i  na  nás. Pro 
nás se jedná o něco nepředstavitelného a pevně 
doufám, že tak to i zůstane.

Jelikož v  Kopidlně žije mnoho spoluobčanů, 
kteří mají rodinné vazby na Ukrajině, jako první 
zahájili hmotnou sbírku obyvatelé sídliště U Ci-
helny. S nimi jsme se posléze spojili a domluvili 
jsme kroky společné spolupráce a  vzájemné 
pomoci. První hmotné sbírky putovaly na Ukra-
jinu, buď přímou cestou přes ambasádu, nebo 
ve spolupráci s Oblastní charitou Jičín. Následu-
jící sbírka pořádaná městem je určena na tvor-
bu prvotních, startovacích balíčků ukrajinským 
občanům, kteří budou po  útěku před válkou 
ubytováni v Kopidlně a blízkém okolí. Realizaci 
a předávání balíčků zprostředkovávají zástupci 
obyvatel U  Cihelny. Zaměstnanci městského 
úřadu a zástupkyně spolku Českého červeného 
kříže pomohli s  organizací a  předáním sbírky. 
Všem patří velké poděkování za ochotu a vstříc-
nost.

Postupně k  nám do  města začali přijíždět 
obyvatelé z Ukrajiny. Ani my, ani oni nevíme, jak 
dlouho zde budou muset hledat své zázemí. Pro 
nás pro všechny je to nově nastalá situace, pro 
kterou se v danou chvíli musí vymyslet postup-
né kroky. Ty se řeší operativně. Proto je zaháje-
no mapování příchozích ukrajinských obyvatel 
s  návazností na  městem nabízené ubytování, 
s  návazností na  potravinovou banku a  pře-
dávání informací orgánům sociálně-právní 
ochrany dětí (OSPOD). Ubytování je nabízeno 
v  omezeném počtu v  prostorách zahradnické 
školy a velký počet lůžek nabízí obec Slavhosti-
ce v budově bývalé školy v přírodě. Tato budova 

byla dlouho neobývaná, a  bylo nutné přiložit 
ruku k  dílu, aby se stala obyvatelnou. Proto 
na tomto místě děkuji zaměstnancům místního 
hospodářství (MH), dobrovolníkům ze Slavhos-
tic a z Kopidlna a hasičům z Kopidlna, kteří se 
podíleli na postupném úklidu budovy, aby byla 
provozuschopná. Velký dík také patří panu 
Ing. Jaroslavu Řeháčkovi, starostovi ze Slavhos-
tic, který budovu automaticky vyčlenil pro pří-
chozí obyvatele z Ukrajiny s kopidlenskými vaz-
bami. Nesmíme zapomenout na  poděkování 
okolním obcím za finanční podporu, případně 
nabízenou budoucí finanční pomoc.
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Část první sbírky z Kopidlna na pomoc Ukrajině.



Kopidlenské listy březen 2022 3

pokračování ze strany 2

Vodovod Ledkov se stává skutečností
I když situace okolo Ukrajiny přináší spoustu 

práce, přesto jsou v běhu investiční akce, kte-
ré jsme na  letošní rok naplánovali. Realizace 
akce Vodovod Ledkov pokračuje. První část 
akce, „Přivaděč Psinice–Ledkov“, bude po zim-
ní odstávce od dubna pokračovat. Druhá část 
akce, „Vodovod Ledkov – rozvody“, je připrave-
na k předání stavby realizační firmě. Současně 
se chystá projektová příprava vodovodních 
přípojek, na  kterých se částečně bude město 
finančně podílet. Celou stavbu dodavatelsky 
realizuje firma Stavitelství Řehoř, a.  s., Praha. 
Celková cena díla je 8 mil. Kč bez DPH. Na akci 
jsme získali podporu ve  výši 3 mil. ze Státní-
ho fondu životního prostředí (SFŽP) a 1,6 mil. 
z  Ministerstva zemědělství (MZe). Dále čeká-
me, zda dojde ke schválení podpory z Králové-
hradeckého kraje.

Začne i hledání vody pro Mlýnec
Dodavatel je vybrán také na  akci Vrty Mlý-

nec. Realizační firmou je POŽI, s. r. o., Nové Měs-
to nad Metují za cenu 0,92 mil. Kč včetně DPH. 
K  zahájení by mělo dojít na  přelomu března 
a dubna. Zde jsme byli úspěšní při získání pod-
pory ze SFŽP. Dílo bude zahájeno na pozemku 
mimo obec Mlýnec. V případě, že zde voda ne-
bude nalezena, dojde ke  zrealizování druhého 
vrtu na pozemku za bývalou školou. V závislosti 
na počtu vrtů bude přidělena výše dotace. Ma-
ximálně však 0,69 mil. Kč.

Varování před povodněmi
Také dlouho připravovaná akce „Protipovod-

ňový varovný systém“, na kterou jsme obdrželi 
rozhodnutí o  přidělení finančních prostřed-
ků ze SFŽP, je v  plném běhu. Realizační firma 
VoiceSys, s. r. o., Nymburk nastoupí v nejbližších 
dnech a dílo za částku 3,5 mil. Kč s DPH by měla 
zhotovit do šesti měsíců od zahájení díla s do-
tační podporou získanou ze SFŽP.

Okna a dveře do zdravotního střediska
Již dlouho hovoříme o  budově zdravotního 

střediska v ulici Tomáše Svobody, že si zaslouží 
opravu. Vždy bylo něco prioritnějšího, nutněj-
šího, přednostnějšího. V  tomto roce ale není 
na co čekat a  lze se pustit postupně do oprav. 
Nejdříve jsme provedli výběrové řízení na doda-
vatele plastových oken a  dveří včetně venkov-
ních a  vnitřních parapetů. Výsledek výběrové-
ho řízení rada města doporučila ke  schválení 
na  nejbližší zastupitelstvo. Tím dojde ke  zlep-
šení vzhledu budovy a odstranění problémů se 
současnými okny a vnitřními parapety.

Bývalý statek se mění před očima
Také prostory ve  zbytku budovy za  hasič-

skou zbrojnicí, určené jako zázemí a  dílna pro 
zaměstnance místního hospodářství (MH), 
prochází postupnou rekonstrukcí. Ještě nejsou 
všechny práce úplně hotovy, ale již bylo možné 
v průběhu března postupně se nastěhovat. Pro-
stor za hasičskou zbrojnicí se tak stává hlavním 
střediskem zaměstnanců MH.

Realizaci akce Sběrný dvůr občas komplikuje 
nemocnost zaměstnanců, ale harmonogram 
je dodržován. Jako obvykle je nutné provádět 
a  domlouvat drobné úpravy v  rámci realizace 
díla, které přichází s každou stavbou. Zrealizo-
valy se zemní práce v zadní části areálu, je vy-
budována příprava pro objíždění automobilů 

a v tuto chvíli probíhá příprava elektroinstalace, 
kanalizace a práce v budově pro zázemí obslu-
hy budoucího sběrného dvora.

Drobnou investiční akcí, kterou jsme zadali 
k realizaci, je prodloužení vodovodu v ulici Ryb-
niční. Dílo je zrealizované na základě projekto-
vé dokumentace v celkové hodnotě 240 tis. Kč 
bez DPH.

Už chybějí jen dveře
Největší investiční akce, která je u  samé-

ho závěru, jsou Stavební úpravy ZŠ. Stavební 
práce byly ukončeny a nyní musíme, na druhý 
pokus, projít kontrolou ze strany hasičů a ná-
sledně proběhne samotná kolaudace. Kolau-
dace naplánovaná na  začátek února nepro-
běhla, jelikož jsme obdrželi ze strany hasičů 
záporné stanovisko z důvodu chybějících pro-
tipožárních dveří mezi spojovacím koridorem 
a vstupem do jídelny. Proto nyní došlo k objed-
nání nových dveří a čekáme na jejich dodání. 
Následně bude ve spolupráci s vedením školy 
připraveno slavnostní předání samotného ho-
tového díla. Termín bude stanoven a zveřejněn 
obvyklým způsobem.

Rok začal předáním nové techniky
Kultura v prvních měsících nového roku byla 

omezena z důvodu covidové situace. První vět-
ší akcí bylo předání dopravního automobilu 
hasičům a  nového traktoru zaměstnancům 
v  Místním hospodářství. Realizační částka do-
pravního automobilu je 1,28 mil. Kč vč. DPH, 
spolufinancovaná 0,4 mil. Kč z  Ministerstva 
vnitra (MV) a 0,35 mil. Kč z KHK, zbytek je spo-
lufinancován z  rozpočtu města. Cena traktoru 
ve výši 1,5 mil. Kč bez DPH bude hrazena pomo-
cí leasingu v následujících pěti letech. I když po-
časí ještě nepřálo venkovnímu veselí, obyvatelé 
našeho města si nové stroje prohlédli na nádvo-
ří hasičské zbrojnice a  pro zahřátí bylo připra-
veno pití a  drobné občerstvení ve  vnitřních 
prostorách. Občerstvení, které sklidilo velkou 
pochvalu, připravily zaměstnankyně ze školní 
jídelny ZŠ. Na občerstvení a nápojích se také fi-
nančně podíleli hasiči. Všem děkujeme.

Nyní se postupně rozbíhají kulturní akce, 
na které jste srdečně zváni, a věříme, že se vám 
budou líbit.

S přáním co nejklidněji stráveného jara
Hana Masáková, starostka

(mezititulky KL)Nový traktor právě doputoval do Kopidlna.

Práce na budoucím sběrném dvoře.
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Více kontejnerů na tříděný odpad a častější vývoz.  
V dubnu přibudou i nádoby na biologický odpad

Město Kopidlno systém nakládání s  ko
munálním odpadem stanovuje v  nové 
obecně závazné vyhlášce. Obecně závaznou 
vyhlášku č.  1/2021 o  stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství vydalo 
Zastupitelstvo města Kopidlno na svém za
sedání 14. 12. 2021. Znění celé vyhlášky lze 
najít na webových stránkách města Kopidl
na.

Ve vyhlášce jsou popsány jednotlivé druhy 
odpadů, které třídíme, a kam je odkládáme. 
Papír, PET lahve a sklo odkládáme do barev
ných kontejnerů, rozmístěných na  jednotli
vých stanovištích. Nově se do  žlutých kon
tejnerů kromě PET lahví mohou odkládat 
ostatní plasty z domácností a tetrapaky (kra
bice od  mléka, od  džusů apod.). Možnost 
pytlového sběru ostatních plastů a  tetra
paků je nadále zachována. Na drobné kovy 
a  plechovky je rovněž zachován pytlový 
sběr. Na dvou stanovištích je do bílých kon
tejnerů možnost odkládat vyřazený textil. 
Jednotlivá stanoviště rozmístěných nádob 
jsou uvedena v samostatné příloze vyhlášky 
a o  jejich aktualizaci bude vždy informová
no na webových stránkách města Kopidlna. 
Stanoviště na odkládání tříděného odpadu 
– sběrná místa – se snažíme optimalizovat. 
Vzhledem k přeplněnosti nádob na tříděný 
odpad se od letošního roku vyvážejí nádoby 
na plast a na papír jednou týdně. Prostor pro 
odkládání vytříděného odpadu byl tedy vy
tvořen. Díky tomu se i na většině sběrných 
míst snížil nepořádek. Seznam stanovišť se 
podařilo rozšířit o dvě místa. Nově můžeme 

papír a plast odkládat do nádob v ulici Hil
marova u ZŠ, dále papír, plast a sklo do ná
dob u  nové zástavby v  ul.  Luční. Nádoba 
na plast od frekventované silnice v ulici Hu
sova byla přemístěna na plochu vedle hřbi
tova, kde byl také přidán kontejner na papír. 
Na  některá stanoviště jsou přidány popel
nice na  jedlé tuky a  oleje, na  některá sta
noviště budou v dubnu přidány kontejnery 
na biologicky rozložitelný odpad. Biologicky 
rozložitelný odpad je rovněž nadále přijí
mán i na sběrný dvůr v Kopidlně. Na sběrný 
dvůr je rovněž přijímán nebezpečný odpad 
a výrobky s ukončenou životností, což jsou 
vyřazená elektrozařízení, baterie, akumu

látory a  pneumatiky. Zbylý nevytříděný 
odpad se odkládá do  černých popelnic 
nebo kontejnerů. Velkoobjemový odpad, 
který se nevejde do popelnic, se odevzdává 
na sběrném dvoře v Kopidlně. Jednou ročně 
bude v  částech města Kopidlna ve  Pševsi, 
v Drahorazi, ve Mlýnci a v Ledkově svoz ob
jemného odpadu na  předem vyhlášených 
přechodných stanovištích přímo do  velko
objemových kontejnerů.

Naším společným cílem je předcházení 
vzniku odpadů, třídění odpadů a maximální 
snížení produkce směsných nevytříděných 
odpadů. Děkujeme, že třídíte.

Monika Kovářová

Nové kontejnerové hnízdo u rodinné
 zástavby v Luční ulici.

Kontejnery přibyly i u školy v Hilmarově ulici.

Jak se rodí základna místního hospodářství

V  současné době dochází k  opravě 
a  zednickým pracím v  budově bývalého 
školního statku za požární zbrojnicí, které 
provádějí pracovníci místního hospodář
ství. Pracovníci si upravují zázemí pro svo
ji činnost. Bude sem po  dokončení prací 

přesunuta celá organizační jednotka míst
ního hospodářství. Postupně docházelo 
k  vyzdění, nutné opravě izolací, podlah, 
instalaci nových rozvodů kanalizace, vody 
a  elektroinstalace. V  současné době byla 
provedena výměna oken, obložení WC, 

sprchového koutu a  denní místnosti. Je 
velice fajn, že máme ve  svých řadách od
borníky na uvedené práce a vše si provádí 
ve své vlastní režii.

Jaroslav Mikule
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Neodolala lípa ani zeď.  
Následky vichřice jsou vážné

První sbírka 
putovala z Kopidlna 
na Ukrajinu

Dne 17. 2. 2022 se naším městem a  po
tažmo celou republikou přehnala vichřice, 
která nadělala někde větší a  někde menší 
škody. Největší škodu nadělala pravděpo
dobně v obci Mlýnec, kde došlo k vyvrácení 
lípy, která urazila sloup veřejného osvětlení, 
a dále došlo ke svržení hřbitovní zdi z  jiho
západní strany v  délce 13 metrů. V  součas
né době se řeší pojistná událost a následná 
oprava.                                            Jaroslav Mikule

Ve  dnech 1.–3. března 2022 probíhala 
v  Kopidlně sbírka pro Ukrajinu, kterou po
řádalo město Kopidlno ve spolupráci s oby
vateli sídliště U Cihelny. Město Kopidlno vy
bíralo věci v bývalé spořitelně, dle seznamu 
vydaného Oblastní charitou Jičín. Dary vybí
rali zaměstnanci městského úřadu a členky 
ČČK. Během krátké doby bylo vybráno 143 
balení těstovin, 71 rýže, 515  ks sušenek, 
276 ks polévek a instantních jídel, 79 balení 
piškotů, 46 paštik, 90 krabiček čaje, 225 kusů 
dětských ovocných kapsiček, 66 balení dám
ských vložek a tamponů, 34 balení dětských 
plen, 71 balení vlhčených ubrousků, 81 zub
ních kartáčků, 68 kusů zubních past, 11 spa
cáků, 15 dek a mnoho dalších druhů výrob
ků a  zdravotnického materiálu. Ve  čtvrtek 
místní hasiči převezli plnou dodávku do  Ji
čína. Charita zajišťovala převoz do  Hradce 
Králové a  odsud ihned odjíždí sbírka směr 
hraniční přechod Przemyśl–Medyka.

Oblečení, boty a  hračky jsme předali 
na  sběrné místo U  Cihelny a  budou distri
buovány mezi „uprchlíky“ přímo v Kopidlně 
a okolí.

Děkuji zaměstnancům městského úřadu, 
členkám ČČK, místním hasičům, ale hlavně 
vám všem, kteří jste do sbírky přispěli.

Míša Havelková
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Bylo by dobré chovat se slušně k věcem, 
které slouží nám všem
Na otázky Kopidlenských listů odpovídá Jaroslav Mikule 

Na  podzim loňského roku došlo na  kopid-
lenském městském úřadě ke  střídání v  jedné 
z  klíčových funkcí. Po  dvaceti letech převzal 
po  Josefu Tomáškovi řízení hospodářského 
odboru MěÚ a organizační složky Místní hos-
podářství Ing.  Jaroslav Mikule, LL.M. Jak se 
nový vedoucí ve své pozici zabydlel, jak vnímá 
Kopidlno a co dělá rád po práci, jsme zjišťovali 
v rozhovoru.

Jak byste se čtenářům Kopidlenských 
listů v  krátkosti představil? Kdo je nový 
vedoucí hospodářského odboru městské-
ho úřadu a místního hospodářství pro ty, 
kteří o něm ještě nic nevědí?

Zprvu bych vás všechny rád pozdravil, 
tudíž dobrý den. Byl jsem požádán o krátký 
rozhovor, proto na  pár vašich otázek od
povím. Musím však konstatovat, že ne kaž
dý člověk je rád středem pozornosti, to se 
týká i mě. Přemýšlím, jak bych začal. O sobě 
mohu říci, že jsem se narodil v Jičíně v roce 
1969. Do školky a školy jsem chodil ve Valdi
cích a poté na druhý stupeň ZŠ v Železnici. 
Následně jsem se vyučil jako nástrojař a po
stupně si při zaměstnání dodělával vzdělání. 
Domnívám se, že mám smysl pro zodpověd
nost, jsem společenský a přátelský.

Víme o  vás, že do  Kopidlna dojíždíte. 
Co vás přimělo ucházet se o  práci právě 
tady? Měl jste už dříve o  svém nynějším 
působišti nějaké bližší povědomí, nebo 
pro vás bylo Kopidlno spíše anonymním 
bodem „na silnici do Prahy“?

Ano, je pravdou, že do Kopidlna dojíždím 
z  Lužan u  Jičína. Své pracovní působiště 
jsem se rozhodl změnit již před delší dobou, 
ale nenašel jsem práci, která by mě zcela 
naplňovala. Zvažoval jsem několik alterna
tiv. Koncem dubna loňského roku vypsalo 
město na  svých stránkách výběrové řízení 
na pozici vedoucího hospodářského odboru 
městského úřadu a  místního hospodářství. 
Po  původním váhání a  poradě s  manžel
kou jsem zpracoval požadované materiály 
a  do  výběrového řízení jsem se přihlásil. 
Jsem rád, že jsem tak učinil a byl vybrán jako 
nejvhodnější kandidát. Co se týká mého po
vědomí o  Kopidlně, tak mohu říci, že jsem 
sem jezdil na  mistrovská fotbalová utkání 
nejprve s klubem RH Valdice a následně jako 
člen staré gardy v  Lužanech. Sváděli jsme 
zde urputné boje s vašimi fotbalisty. Občas 
to i bolelo, ale když je vše fair play, tak i  to 
ke sportu patří. Člověk musí umět rány při
jmout, ale naučit se i nějaké rozdat. Jen tak 
to rychle přebolí a  člověk se snáze připraví 
na další utkání.

Vaše práce patří ve městě k těm stěžej-
ním a viditelným. V minulém čísle KL jsme 
s  vaším končícím předchůdcem rekapitu-
lovali jeho profesní působení ve službách 
města. Připomněli jsme si, s jakými obava-
mi před dvaceti lety do funkce nastupoval. 
Jaké pocity a dojmy máte po několika prv-
ních měsících pracovního vytížení v Kopi-
dlně vy?

Musím říci, a dát panu Tomáškovi za prav
du, že i když jsem věděl, co práce obnáší, nena
padlo mě, jak velký objem a rozsah práce mě 
čekají. Práce je velmi zodpovědná a náročná, 
jelikož se jedná o prostředky města, s kterými 
je potřeba co nejlépe hospodařit. V současné 
době se připravuje několik nových projektů, 
které budou k užitku a ke zlepšení života ob
čanů ve městě a přilehlých obcích.

Co v Kopidlně upoutalo vaši pozornost, 
ať už pozitivně, nebo negativně? Co opti-
kou přespolního vnímáte jako věci, které 
by se mohly nebo měly zlepšit? A  možná 
můžeme učinit i  malé srovnání. Víme, že 
jste zastupitelem v  domovských Luža-
nech. Byť jde o obce různého typu, některé 
starosti mohou být obdobné, jiné naopak 
unikátní. Liší se tu nějak přístup, vedení, 
směřování?

V  Kopidlně se za  poslední dobu udělalo 
spoustu práce. V první řadě je patrná změna 
veřejného osvětlení a  revitalizace náměstí, 
respektive její první etapa, která již značně 
změnila pohled na město. Byl jsem přítomen 
dokončování projektu ZŠ Kopidlno, který 
svým rozsahem, odvedenou prací a  koneč
ným výsledkem nemá, dle mého názoru, 
obdoby.

Nejde porovnávat neporovnatelné. Ko
pidlno je městem a  jako takové má jiné 
finanční možnosti. Ale i my navzdory men
šímu rozpočtu děláme u  nás v  Lužanech 
velké věci. V  loňském roce došlo ke  kolau
daci školní jídelny, která byla vybudována 
v prostorách bývalého hostince. Tuto budo
vu zakoupila obec sama s cílem využít ji pro 
potřeby lužanských spoluobčanů. V součas
né době ve  stejné budově probíhá oprava 
sálu, který bude, tak jako před mnoha lety, 
využit ke  společenským účelům. Dále je 
třeba zmínit zkapacitnění čističky odpad
ních vod a zasíťování nových pozemků pod 
Mádlákem. Na  základě poskytnuté dotace 
jsme pro jednotku dobrovolných hasičů, 

pokračování na straně 7

Jaroslav Mikule při převzetí nového komunálního traktoru Kubota M 5091, který bude sloužit pra-
covníkům místního hospodářství při údržbě a dalších pracích ve městě.
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které jsem také členem, pořídili hasičský 
dopravní automobil Scania. Kopidlno je už 
na vyšší úrovni komunální politiky než naše 
obec. U nás jsme všichni nezávislí, a i když 
vždy nesdílíme stejný názor, vše vyřešíme 
na  pracovních schůzkách ještě před veřej
ným zasedáním. Je důležité, aby se schváli
lo to, co je pro obec a její obyvatele příno
sem. Abych neodbočil z otázky, tak uvádím, 
že město směřuje hospodárným rozvojem 
k  zachování dědictví našich předků pro 
další generace. Snaží se opravovat budovy, 
komunikace i chodníky ve vlastnictví měs
ta, budovat a zasíťovat pozemky určené pro 
novou zástavbu.

Vlastně jsme ještě nevysvětlili, co ta-
ková práce vedoucího hospodářského 
odboru městského úřadu a  vedoucího 
organizační složky Místní hospodářství 
vůbec všechno obnáší. Můžete čtenářům 
přiblížit, co máte v popisu funkce, a tím 
pádem na starosti? Nabízí se otázka, jak 
třeba vypadá váš typický pracovní den, 
ale trochu se obávám, jestli při rozma-
nitosti vaší práce lze vůbec nějaký den 
označit za typický…

Jak jsem již v předchozí otázce odpově
děl, pracovní záběr je hodně veliký a  širo
ký. Mezi hlavní náplň práce patří příprava 
a  realizace stavebních projektů včetně 
potřebných povolení a  dotací. Koordinuji 
jednotlivé investiční akce. V rámci dobrého 
hospodaření se má náplň práce zaobírá re
klamacemi, škodami, kontrolou fakturace, 
dodržováním harmonogramu prací a  po
vinnostmi, které se týkají investičních akcí 
města. Zajišťuji údržbu a  opravy budov, 
chodníků, komunikací a veřejného osvětle
ní. Vykonávám státní správu i  samosprávu 
v  oblastech silničního hospodářství a  po
zemních komunikací, dopravy, kanalizace 
a  energetiky. Vyřizuji stížnosti a  podání. 
Jednám s organizacemi, které spravují pod
zemní i nadzemní sítě. Spolupracuji s Policií 
ČR převážně v oblasti dopravy a veřejného 
pořádku. Dále zajišťuji správu kamerového 
systému. K  další mé činnosti patří vedení 
organizační složky Místního hospodářství, 
odpadového hospodářství, správa lesů 
a majetku. Jeden pracovní den nelze zcela 
specifikovat, jelikož se požadavky na  práci 
každý den různí. Jsou odvislé od potřeb ob
čanů, vedení města a dále kontrol investič
ních akcí na stavbách města.

Jak jste spokojen s možnostmi a vyba-
vením v  údržbě města? Váš předchůdce 
si pochvaloval především partu pra-
covníků místního hospodářství, která 
za  léta vykrystalizovala v  tým schopný 
ledasco zvládnout vlastními silami. Zá-
zemí a  technika asi ještě trochu pokul-
hávají, ale i tady se v poslední době daly 
věci do pohybu. Jak to vidíte vy?

S  vybavením údržby města jsem vcelku 
spokojen, i když se vždy najdou nějaké rezer
vy. V současné době byl pracovníkům míst
ního hospodářství předán do  užívání nový 
komunální traktor Kubota M 5091, který na
hradí dlouho používaný a v současné době 
již nevyhovující traktor Zetor 5211. Veškerá 
technika, která je ve  vlastnictví místního 
hospodářství, je pečlivě udržována našimi 
pracovníky, kteří provádí i  drobné opravy, 
bez kterých by technika podstatně déle stá
la a nemohla plnit svůj účel. Moje představa 
je zakoupit kontejnerový dopravník za nový 
traktor, kterým by se uspořily finanční pro
středky v oblasti odpadového hospodářství. 

Co se týká zaměstnanců, tak jak říkal pan To
mášek, je na chlapy opravdu spolehnutí. Ně
které opravy ve městě provádí s předstihem, 
ještě před nahlášením ze strany spoluobča
nů. Cením si skutečnosti, že nejsou lhostej
ní a  aktivně sami řeší záležitosti, které jsou 
ve městě potřeba udělat. Tím mám na mysli 
například opravy veřejného osvětlení výmě
nou výbojek, správku chodníků, účelových 
komunikací a  další opravy ve  městě. Bohu
žel se stává, že dochází k  častému poško
zování odpadkových košů, laviček, a  jejich 
oprava vyžaduje také nemalé úsilí a finanční 
náklady. Nechci nikomu sahat do  svědomí, 
ale bylo by dobré chovat se slušně k věcem, 
které slouží nám všem. Zdá se mi, že se ze 
společnosti vytrácí slušnost, uvědomování 
si hodnoty věcí, úcta ke stáří a ohleduplnost 
k  druhým lidem. Odjakživa je toto důsled
kem především výchovy v  rodinách, která 
v  současné době, ať už velkým pracovním 
vytížením, nezájmem, nebo antisociálním 
přístupem, pokulhává.

A na závěr. Prozradíte nám něco málo 
z toho, kým je Jaroslav Mikule po práci? 
Doneslo se mi, že jste aktivní cyklista 
a snad prý i vyrážíte „na vodu“… Může-
te nám trochu přiblížit své mimopracov-
ní aktivity?

Po pracovní době žiji život běžného ak
tivního člověka. Mé mimopracovní aktivity 
jsou pestré. Ve volném čase rádi vyrážíme 
s  rodinou a  přáteli na  kolech po  krásách 
Čech a  Moravy. Občas navštívíme i  dobrý 
vinný sklípek. V  letních měsících se s  ma
lými hasiči jezdívalo na vodu, kde se také 
vždy užilo hodně legrace. V  zimě si rád 
zajedu na  hory. Baví mě sjezdové lyžová

ní. Nepohrdnu však ani výlety na běžkách 
s  dobrou odměnou, která vždy potěší. 
Dříve jsem hrál aktivně volejbal. Nejprve 
za  Jičín a  následně za  Sokol Dřevěnice. 
Pokud zdraví dovolí, budu s  volejbalem 
rád pokračovat, ale již pouze rekreačně. 
K mým dalším aktivitám patří práce na za
hradě a její celkové udržování. V letošním 
roce mám v plánu postavit novou udírnu. 
Výbornými produkty z  ní se budu odmě
ňovat. Mám štěstí, že mám kolem sebe 
skvělé přátele, které vždy rád vidím. Trá
vím s  nimi volný čas při sportovních akti
vitách, na dovolených, ale také třeba i při 
posezeních u dobrého jídla. Díky zdravot
nímu problému, se kterým jsem se musel 
před mnoha lety vypořádat, jsem přehod
notil přístup k životu a užívám si ho plnými 
doušky. Jsem vděčný, že mám skvělou ro
dinu. Spokojenost a zdraví mé rodiny jsou 
vždy na prvním místě.

Ptal se Martin Žantovský

pokračování ze strany 6

Nezanedbatelnou součástí výkonu práce vedoucího hospodářského odboru na  městském 
úřadě je nezbytné „papírování“.
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Vítání občánků po dlouhé pauze trochu jinak

V  sobotu 20. listopadu 2021 obřadní síň 
kopidlenského úřadu opět ožila vítáním ob
čánků. Město po  dlouhé pauze obřad znovu 
obnovilo a přivítalo 14 dětí. V některých přípa
dech to už nebyla jen malá nemluvňata spící 
v peřince. Některé děti si už pro malý dáreček 

od města doběhly „po svých“. Přesto byli rodi
če velmi rádi, že mohli vítání občánků absolvo
vat. A  i když úsměvy přítomných jsme mohli 
pod respirátory, které byly odkládány pouze 
na  focení, spíš jenom tušit, věřím, že jsme si 
všichni tuto malou společenskou událost užili.

Poděkování
Touto cestou bych chtěla vyjádřit podě-

kování a  obdiv dětem ze základní školy, 
které neúnavně opakovaly své vystoupení, 
protože vítání občánků probíhalo v  ome-
zeném režimu a  vyžadovalo si ode všech 
jiný přístup než obvykle. Děkuji i  jejich 
třídní učitelce, paní Mgr. Jitce Koutníkové, 
která nejen že děti vždy perfektně na  vy-
stoupení připraví, ale tentokrát se i  obě-
tavě starala o  „své“ děti v  pauzách mezi 
jednotlivými vystoupeními, udržovala 
jejich pozornost a  dávala pozor, aby byly 
v  pořádku. A  děkuji také fotografce, paní 
Magdě Langhansové. Za  nekonečnou tr-
pělivost, za  její profesionalitu s  lidským 
přístupem a velkým srdcem, za způsob, jak 
umí všechny rozesmát a zachytit ten krás-
ný okamžik na fotografii. Vám všem, kteří 
jste se mnou do toho šli, děkuji.

Růžena Horynová

Antonín Ponocný

David Koňák

Anita Slavíková

Ella Nováková

Antonín Němeček

František Svoboda
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Kryštof Mencl

Isabela Čehovská

Ema Sudková

Laura Jíchová

Jan Kracík

Filip a Nela Otrubovi

Martin Bejček

Kateřina Slavíková
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Předání hasičského auta a traktoru  
bylo příjemnou událostí

Dne 25. února 2022 došlo v areálu SDH Ko
pidlno k slavnostnímu předání techniky pro 
pracovníky Místního hospodářství a  JSDH 
Kopidlno. Pracovníkům byl paní starostkou 
předán do užívání komunální traktor Kubota 
M  5091 a  JSDH dopravní automobil Volks
wagen v hasičském vybavení pro jejich po
třeby v rámci výjezdové skupiny. Po předání 
bylo pro hosty a návštěvníky uvedené akce 
připraveno drobné občerstvení v prostorách 
SDH Kopidlno.

Akce se dle vyjádření účastníků poved
la a  byla po  dlouhé době covidové izola
ce společnosti velice příjemná. Děkujeme 
za ozvučení akce, o které se zasloužil Milan 
Komárek. Občerstvení připravila jídelna ZŠ 
Kopidlno, víno zajistil Aleš Staněk z Češova.

Jaroslav Mikule, Míša Havelková
Fotografie Petr Paleček
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Vozový park hasičů posílila také Škoda Fabia

Začátkem srpna loňského roku získa
la naše jednotka převodem od  PČR SČK 
osobní automobil Škoda Fabia. Abychom 
ho mohli používat pro hasičské účely, bylo 
potřeba na  vozidle, pomocí fólie, změnit 
barvu, přidělat světelná a zvuková výstraž
ná zařízení, dodělat tažné zařízení a opravit 
drobné závady, jako například prorezivělý 
blatník či chladič. Dále jsme do vozidla na
montovali vozidlovou radiostanici a  vzadu 
oranžovou „sváděcí alej“. V  interiéru pak 
proběhla výměna stropních svítidel za  vý
konnější a  úspornější LED a  také jsme vůz 
rozšířili o  USB zásuvky, z  důvodu možnos

ti nabíjení mobilních telefonů. Celkové 
náklady na  úpravy se pohybovaly kolem 
15.000 Kč a  tuto částku si hradili sami čle
nové jednotky, aby nebyl ještě více zatížen 
rozpočet našeho zřizovatele.

Vozidlo bylo do jednotky zařazeno 8. led
na, pět měsíců od převzetí. Vůz bude slou
žit k přepravě dodatečných sil a prostředků 
na místo zásahu, dále pak k cestám na škole
ní, popř. k převozu technických prostředků 
na revize, opravy atd. Zároveň je s vozidlem 
počítáno jako náhradním, pro použití AED – 
automatického externího defibrilátoru.

Petr Hnát
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Zásahy kopidlenských hasičů
43 / 4. 9. 2021 / Drahoraz / K  nahlášené
mu požáru byla naše jednotka přivolána 
po ukončení oslav 140. výročí založení na
šeho sboru (ohlášeno v 16:50 hod.) do obce 
Drahoraz. Po  příjezdu na  místo události 
a provedeném průzkumu byl zjištěn požár 
kombajnu a  cca 1  ha přilehlého pole. Jed
notka nasadila jeden vysokotlaký proud 
a  prováděla hašení kombajnu, následně 
nasadila dva proudy typu C a ve spolupráci 
s dobrovolnými jednotkami z Libáně, Slatin, 
Starého Místa a profesionální jednotkou ze 
stanice Jičín hasila přilehlé pole. Po dohaše
ní bylo nutné ještě uklidit vozovku a násled
ně se jednotky vrátily zpět na své základny. 
U události zasahovaly JSDH Kopidlno, JSDH 
Libáň, HZS KHK PS Jičín, JSDH Slatiny, JSDH 
Staré Místo a Policie ČR.

44 / 10. 9. 2021 / Kopidlno / K vyproštění za
klíněné osoby ve  stroji byla naše jednotka 
přivolána v dopoledních hodinách (ohláše
no v 9:47 hod.) do ulice Švermova v Kopidl
ně. Po  příjezdu na  místo události a  prove
deném průzkumu byla zjištěna osoba, jež 
měla zaklíněnou ruku v  pásovém doprav
níku. Jednotka zabezpečila místo události 
a  poskytla předlékařskou pomoc zraněné 
ženě. Následně, ve spolupráci s profesionál
ní jednotkou z  Jičína, provedla vyproštění 
pomocí hydraulických nástrojů. Poté byla 
žena předána do péče lékařům a následně 
letecky transportována do Fakultní nemoc

nice v Hradci Králové. U události zasahovaly 
JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, ZZS KHK 
Jičín, LZS KHK a Policie ČR.

45 / 15. 9. 2021 / Budčeves / Na  likvidaci 
obtížného hmyzu byla naše jednotka při
volána v podvečerních hodinách (ohlášeno 
18:06 hod.) do obce Budčeves. Po příjezdu 
na  místo události a  provedeném průzku
mu bylo zjištěno hnízdo bodavého hmyzu 
na  půdě rodinného domu. Jelikož hmyz 
ohrožoval obyvatele domu, provedla jed
notka jeho likvidaci pomocí odsavače 
a  chemických prostředků. Následně se ha
siči vrátili zpět na základnu. U události zasa
hovala pouze JSDH Kopidlno.

46 / 21. 10. 2021 / Kopidlno / Ke spadlému 
stromu, který zasahuje do silnice, byla naše 
jednotka přivolána v  odpoledních hodi

nách (ohlášeno 13:54 hod.) mezi obce Ko
pidlno a Ledkov. Po příjezdu namísto udá
losti jednotka provedla odstranění stromu 
pomocí motorové pily. Následně se vrátila 
zpět na  svoji základnu. U  události zasaho
vala pouze JSDH Kopidlno.

47 / 17. 11. 2021 / Libáň / K  požáru uhlí 
ve  sklepě byla naše jednotka přivolána 
v  dopoledních hodinách (ohlášeno 11:09 
hod.) do  města Libáň. V  době našeho pří
jezdu již u události zasahovala místní dob
rovolná jednotka. Průzkumem bylo zjištěno 
zapařené uhlí, které hrozilo samovznícením. 
Jednotky provedly kontrolu pomocí termo
kamery a následně všechno uhlí vynesly ze 
sklepa ven. Poté se vrátily zpět na  své zá
kladny. U  události zasahovaly JSDH Libáň, 
JSDH Kopidlno a HZS KHK PS Jičín.

48 / 23. 11. 2021 / Cholenice / K  dopravní 
nehodě osobního automobilu byla naše 
jednotka přivolána v  podvečerních hodi
nách (ohlášeno v  17:44 hod.) mezi obce 
Cholenice a  Vršce. Po  příjezdu na  místo 
události a provedeném průzkumu bylo zjiš
těno havarované vozidlo po nárazu do stro
mu. Ve voze cestovalo pět cestujících, kteří 
byli v  době příjezdu naší jednotky mimo 
vozidlo. Jednotka ošetřila dvě středně těžce 
zraněné osoby, zajistila jim tepelný komfort 

4. 9. 2021 / Drahoraz / Požár kombajnu a při-
lehlého pole

10. 9. 2021 / Kopidlno / vyproštění zaklíněné 
osoby ve stroji

17. 11. 2021 / Libáň / Požár uhlí ve sklepě

pokračování na straně 13
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a po příjezdu ZZS je předala do péče zdra
votníků. Zároveň bylo provedeno zajištění 
místa nehody, protipožární opatření a říze
ní provozu na  komunikaci. V  průběhu vy
šetřování nehody dopravní policií jednotka 
osvětlovala místo události, poté pomohla 
vrak naložit na odtahovou službu a uklidila 
místo nehody. Následně se jednotka vrátila 
zpět na  svoji základnu. U  události zasaho
valy JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, ZZS 
Jičín, ZZS Nový Bydžov a Policie ČR.

49 / 1. 12. 2021 / Kopidlno / K  požáru 
na  půdě rodinného domu byla naše jed
notka přivolána v  odpoledních hodinách 
(ohlášeno 13:13 hod.) do  ulice Filcíkova 
v  Kopidlně. Po  příjezdu na  místo události 
a provedeném průzkumu byl zjištěn požár 
půdních prostor, ve druhé fázi hoření. Jed
notka nasadila vysokotlaký proud a  poté 
proud typu C a  požár postupně uhasila. 
Následně byla pomocí motorové pily roze
brána část střechy a zasažené prostory byly 
kompletně vyklizeny. Po  kontrole požářiš
tě pomocí termokamery jednotka zajistila 
plachty a  střešní latě a  pomohla zasažený 
objekt provizorně zakrýt plachtou. Násled
ně se jednotky vrátily zpět na  základnu. 
U události zasahovaly JSDH Kopidlno, JSDH 
Libáň, HZS KHK PS Jičín, Policie ČR a pracov
níci energetiky.

50 / 16. 12. 2021 / Bílsko / K  požáru sazí 
v  komíně byla naše jednotka přivolána 
v  ranních hodinách (ohlášeno v  6:56 hod.) 

pokračování ze strany 12
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do  obce Bílsko. Po  příjezdu na  místo udá
losti a provedeném průzkumu byl potvrzen 
požár sazí v  komínovém tělese. Jednotka 
provedla pomocí termokamery kontrolu 
okolí komína a  následně vyčistila kamna 
a celý komín. Poté se vrátila zpět na základ
nu. Při události nedošlo k žádným škodám. 
U události zasahovaly JSDH Kopidlno, JSDH 
Libáň, HZS KHK PS Jičín a Policie ČR.

4. 1. 2022 / Kopidlno / Požár stohu 

5. 1. 2022 / Žitětín / Požár biomasy

Roční rekapitulace (2021)
• Událostí celkem: 50
• Dopravní nehoda: 19× (38 % z celko

vého počtu)
• Požár: 13× (26 % z celkového počtu)
• Technická pomoc: 15× (30 % z celko

vého počtu)
• Únik ropných produktů: 1× (2 % z cel

kového počtu)
• Planý poplach: 1× (2  % z  celkového 

počtu)
• Ostatní mimořádné události: 1× (2 % 

z celkového počtu)
• Lehká zranění osob: 21
• Těžká zranění osob: 5
• Usmrcené osoby: 2
• Spolupráce s LZS: 5
• Celkový čas strávený u mimořádných 

událostí: 80 hod. 27 min.

1 / 4. 1. 2022 / Kopidlno / K  požáru stohu 
byla naše jednotka přivolána v odpoledních 
hodinách (ohlášeno ve 13:55 hod.) za Kopi
dlno ve směru na Bílsko. Po příjezdu na mís
to události a provedeném průzkumu byl zjiš
těn požár stohu s balíky slámy v rozsahu cca 
5 × 5 m. Požár se však rychle šířil. Za pomoci 
manipulátoru byl stoh postupně rozebírán 
a  pomocí čtyř Cproudů hašen ze všech 
stran. Vzhledem k vysoké spotřebě byla zří
zena kyvadlová doprava vody z hydrantové 
soustavy v Kopidlně a Bílsku. Po likvidaci po
žáru bylo požářiště zkontrolováno termoka
merou a jednotky se následně vrátily na své 
základny. Požár způsobil škodu cca 50.000, 
uchráněné hodnoty cca 80.000. U  události 
zasahovaly JSDH Kopidlno, JSDH Libáň, HZS 
KHK PS Jičín a Policie ČR.

2 / 5. 1. 2022 / Žitětín / K  požáru biomasy 
byla naše jednotka přivolána těsně před 
polednem (ohlášeno v  11:48 hod.) k  obci 
Žitětín. Po příjezdu na místo události a pro
vedeném průzkumu byl potvrzen požár 
biomasy o  rozloze cca 7  ×  8  m. Jednotka 
k hašení nasadila jeden Cproud. Hromada 
musela být postupně rozebírána pomo
cí manipulátoru, aby bylo možno dohasit 
skrytá ohniska. Následně bylo místo požáru 
předáno majiteli a jednotky se vrátily na své 
základny. U události zasahovaly JSDH Kopi
dlno a HZS KHK PS Jičín.

 Petr Hnát
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Vánoce u nás, v Anglii i na Ukrajině.  
O tradicích s žáky na 1. stupni

K nejkrásnějším svátkům v roce jistě patří 
Vánoce. Čekání na ně je někdy dlouhé, a pro
to si žáci 1. stupně základní školy tyto chví
le zpříjemnili nejrůznějšími aktivitami. A  to 
nejen tradičními, ale také novými – s prvky 
formativní výuky.

2. třída
Období adventu zahájili Šikulové tvoři

vými aktivitami. Nejprve se celý tým pustil 
do  stříhání a  lepení. Výsledkem byly papí
rové řetězy, ozdoby na  stromeček, drobné 
dekorace a nakonec krásně vyzdobená celá 
třída. A  pak už bylo učení hned veselejší. 
V  jednotlivých předmětech jsme si vyzkou
šeli skupinovou práci, při níž si děti pomá
haly, hledaly cestu ke  splnění úkolů, učily 
se vyslechnout a přijmout názor kamaráda. 
Hodnocení práce ostatních i  sebehodno
cení pomocí „smajlíků“ zvládly bez velkých 
problémů. Rozvíjení komunikace při prezen
taci přečtených knih a  vyprávění pohádek 
proběhlo s menší trémou, ale úspěšně. Ob
líbenou aktivitou je projektový den. Ten pro
žili Šikulové rovněž v duchu adventu a tradic 
s  ním spojených. V  úvodní části si přiblížili, 
že advent je doba příprav vánočních svátků, 
jak dlouho trvá, jaké tradice jsou s ním spo
jeny. Dozvěděli se něco málo o historii sva
té Barbory a svatého Mikuláše. A dočkali se 
i mikulášské nadílky. Velmi příjemně se roz
vinula beseda o vánočních tradicích, při níž 
děti využily již vlastních zkušeností a  zážit
ků. Získaly poznatky o zvycích, jež dodržují 
slovenské či romské děti. Aktivně se všichni 
zapojili do tvoření dekoračního svícnu z pří
rodnin, kterým potěšili své blízké. K příjem
né atmosféře přispěl i zpěv vánočních koled 
a poslech písní.

Mgr. Jitka Koutníková

3. třída
Během celého adventu se žáci třetí tří

dy učili ve  všech předmětech projektově. 
Do výuky se prolínaly adventní zvyky, svaté 
osoby jako třeba sv. Barbora, sv. Mikuláš, sv. 
Kateřina až po tři krále. Povídali jsme si o sta
rých, ale i novodobých tradicích. Porovnávali 
jsme Vánoce v Anglii s těmi našimi a spolu
žáci, kteří mají prarodiče z  Ukrajiny, ještě 
ostatním vyprávěli, jak slaví dvoje Vánoce. 
Po  celou dobu panovala ve  třídě kouzelná 
vánoční atmosféra, kdy jsme seděli všich
ni u  jednoho dlouhého stolu, vzájemně si 
pomáhali, pracovali podle zadaných kritérií 
a svou práci hodnotili či prezentovali. Prvky 
formativního učení, jako je sebehodnocení, 
práce dle zadaných kritérií, párová kontrola, 
práce s  chybou či prezentace, zapojujeme 
do výuky již od první třídy. Žáci se v této for

mě výuky našli a pracuje se jim spolu dobře. 
Nebojí se udělat chybu, vědí, že každá obje
vená a napravená chyba je posouvá dál a že 
vše se dá řešit. Při práci si stanovujeme cíle, 
kterých se snažíme dosáhnout. Je to takový 
hnací motor.

Mgr. Ivana Pekárková

4. třída
Vánoční čas strávený ve 4. A proběhl pre

zenční i online formou. Ve škole jsme si každý 
den vyprávěli o jedné či dvou vánočních tra
dicích, seznámili jsme se i s méně známými 
tradicemi a povídali jsme si o tom, jaké tradi
ce každý z nás doma dodržuje. Každý z žáků 
dodržovanou tradici v rodině zhodnotil, zda 
se mu líbí, či nelíbí, jestli nás může něčemu 
naučit, jaké pocity v nás vyvolává. Na závěr 
jsme se zamysleli nad tím, zda bychom si 
chtěli vytvořit nějakou vlastní tradici v  naší 
třídě. Hlasovali jsme pomocí hlasovátek 
a došli jsme k závěru, že nás moc těší, když 
chodíme na procházku po Kopidlně a prská
me prskavky u betlému, máme vyzdobenou 
třídu vlastními výrobky (letos jsme vyrobili 
krásné ozdoby z  korálků), máme ve  třídě 
světýlka, vánoční stromeček, adventní vě
nec, jehož barvu svíček a  dekorací jsme si 
dopředu odhlasovali, a  také že máme rádi 
povídání o  tradicích a  překvapení! Letos 
jsme každý den luštili v adventním kalendáři 
hádanky a moc nás to bavilo! Hádanky jsme 

pokračování na straně 16
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zhodnotili prostřednictvím semaforu. Mno
ho tradic se nám podařilo vyzkoušet! A pro
tože se nám stalo, že jsme se před Vánoci 
nemohli všichni osobně sejít, setkali jsme 
se společně online na  večerním dýchánku. 
Popovídali jsme si o  tom, jak u  nás vypadá 
Štědrý den, na  co se nejvíce těšíme kromě 
dárků, a  porovnávali jsme tradice Štědré
ho dne mezi sebou. Někdo je měl shodné, 
někdo jiné, ale shodli jsme se na tom, že se 
na tento den velmi těšíme, máme rádi kou
zelnou atmosféru kolem sebe, jsme šťastní, 
že jsme s rodinou pohromadě a že se máme 
rádi, doma i  ve  škole! Na  online dýchánku 
jsme vytvořili krásné svícny, a kdo ví? Mož
ná pro nás budou novou tradicí v roce 2022 
online večerní dýchánky s  tvořením. Také 
projektový den s  názvem „Mikulášská na
dílka“ přiblížil dětem tradice a  zvyky. Prv
ní hodinu byli žáci seznámeni s  obsahem 
projektového dne a vysvětlili jsme si pojem 
médium, co se pod ním skrývá. Poté jsme si 

prostřednictvím diskuze uváděli média, se 
kterými jsme denně v  kontaktu, a  vznesli 
jsme do  kolektivu otázku, zda nás mohou 
média ovlivňovat. Druhou hodinu jsme se 
zaměřili na aktuality dne, žáci si přinesli no
viny, informace jsme společně vyhledávali 
i  na  internetu. Žáci prezentovali sebou vy
braná sdělení ostatním spolužákům. Ukázali 
jsme si různé příklady médií, která můžeme 
využívat. Třetí hodinu byli žáci informováni 

o úskalích dezinformací. Ve čtvrté vyučovací 
hodině žáci pracovali na mediálním sdělení 
neboli pozvánce na  mikulášskou nadílku, 
na kterou přišli i čerti.

Ing. Barbora Vydrová

5. třída
V pátek 17. prosince v 5. třídě proběhl dru

hý projektový den. Byl zaměřen na vánoční 
zvyky a tradice v Evropě a ve světě. Úvodní 
hodina tohoto projektu byla věnována „bě
hacímu diktátu“. Dvojice žáků měly za  úkol 
dopsat do tabulky všechny informace o vá
nočních zvycích v devíti státech světa, které 
měly umístěny po celé třídě. V další části si 
čtyřčlenné skupiny předem vybraly někte
rou z evropských zemí a jejich úkolem bylo 
vyhledat co nejvíce informací o  tamějších 
vánočních oslavách. Vše zpracovaly, zapsaly 
a v krátkých prezentacích potom ostatní se 
všemi zajímavostmi seznámily. Žáci se tak 
dozvěděli spoustu někdy i úsměvných infor
mací, např. že v Itálii nosí dárky čarodějnice 
Befana nebo v Jižní Americe kůň Magi.

Mgr. Zuzana Kasková

Nejvíc se těším do divoké řeky a na tobogán. 
Plavecký výcvik v podání druháků a třeťáků

Zdokonalit si své plavecké dovednos
ti či zjistit, že není třeba se vody bát, bylo 
cílem plaveckého výcviku. Druháčkové ho 
absolvovali jako součást tělesné výchovy 
v  rozsahu deseti lekcí v  jičínském bazénu. 
Pro některé děti to byly počáteční krůčky, 
pro některé skvělá šance zdokonalit své 
plavecké styly. Avšak pro všechny úspěšná 
sportovní aktivita, při které prokázaly odva
hu a zdravou bojovnost. Po zásluze získaly 
děti „mokré vysvědčení“.

Šikulové, 2. třída

Plavání je úžasné. Ten, kdo neumí plavat 
jako já, se to co nejrychleji naučí. Když jsem 
začala chodit na  plavání, tak jsem se bála, 

ale plavčice mi pomohly a dnes už chodím 
do  velkého bazénu a  skáču z  okraje a  už 
skoro plavu. Učím se prsové ruce, ale po
řád mám pod sebou destičku, ale někdy už 
zkouším plavat bez destičky. Ráda chodím 
do páry, ale nejvíc mě baví skákat z okraje 
a  nejvíc se těším, až nás na  konci plavec
kého výcviku pustí na  tobogán a  na  jiné 
atrakce. Hodně mě to baví ve  vířivce. Tě
ším se na  každé úterý, když se v  7 hodin 
ráno sejdeme na náměstí. Pak nastoupíme 
do  autobusu a  jedeme do  Jičína k  plavec
kému centru. Nejprve se osprchujeme, ob
lékneme do  plavek a  čekáme, až přijdou 
plavčice. Když si pro nás přijdou a vyberou 
nás do  svých družstev, jdeme do  bazénů 

a tam zkoušíme různé plavání. Nejvíc se ale 
těším na poslední lekci, kdy budeme moci 
do divoké řeky a na tobogán. Třeba zkusím 
plavat i v hlubokém bazénu.

Štěpánka Semrádová, 3. třída

Hodně moc mě baví, když plaveme prsa 
a  kraula, skáčeme ze skokánku, potápíme 
se pro puky, chodíme do páry a do vířivky, 
a moc jsem si to užil poslední plavání na to
bogánu, kde mi to jelo jako blesk. Po  pla
vání máme všichni velký hlad, a sníme ce
lou svačinu. Bylo to bezva, škoda, že je už 
konec.

Kubíček Kemr, 3. třída
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Akce žákovského parlamentu:  
vánoční výzdoba tříd

Soutěž ve vánoční 
výzdobě: vítězové 
v kategorii 1. stupeň

Žákovský parlament, který si celou tuto akci 
vymyslel, ji také hodnotil. Zástupci z každé tří
dy hodnotili třídní výzdobu ostatních. Bodo
vala se POUZE práce žáků. Parlament bodoval 
na škále od 1 do max. 5 bodů. Tato akce byla 
bohužel ohrožena nepříznivou epidemiolo
gickou situací, několik tříd bylo v  karanténě, 
ale i přesto se nakonec podařilo tuto akci usku
tečnit a dotáhnout do konce. Parlament tedy 
považuje soutěž za úspěšnou a těší se na další 
společnou školní akci.

1. stupeň
1. místo: 3. třída (35 bodů)
2. místo: 2. třída (32 bodů)
3. místo: 1. třída (28 bodů)

2. stupeň
1. místo: 9. třída (35 bodů)
2. místo: 6. a 7. třída (30 bodů)
3. místo: 8. B (19 bodů)

Reflexe sedmáků
Většinu věcí jsme měli ve třídě, ale pár věcí 

se přineslo z domu nebo paní učitelka koupila. 
Všichni jsme pracovali ve skupinách a rozdělili 
jsme si práci. A dost mě naštvalo, že vyhrála de
vítka, která měla stromek obmotaný toaletním 
papírem a energetickými nápoji, a ne my, kteří 
jsme to dělali několik hodin a  dali si na  tom 
záležet. Zdobili jsme tu třídu při výtvarce atd.

Emma Bombošová, Nela Králová – 7. třída

Když jsme se dozvěděli o této soutěži, za
čali jsme vymýšlet něco originálního. Inspi
rovali jsme se na Pinterestu. Nejdříve jsme se 
dohodli na  dveřích, kde měl být sob. Dveře 

si vzala na  starost jedna skupina a  ostatní 
mezitím vymýšleli výzdobu na  zadní stěnu. 
Na zadní stěnu jsme dali černý krepový papír 
a  na  to holky navrhly a  vystřihly kostel, kte
rý bude uprostřed zdi. Ostatní vystřihovali 
hvězdy a bílé kuličky, které jsme pak pověsili 
na strop. Na výzdobě jsme pracovali všichni 
a byla to zábava. Nejsme ale spokojení s vy
hodnocením druhého stupně. Hodně jsme se 
snažili, ale i přesto jsme to nevyhráli.

Natálie Nagyová, Kristýna Skřivánková – 7. třída

Reflexe devítky
Celý nápad na výzdobu 9. třídy vznikl, když 

ve  škole zůstali jen očkovaní žáci a  neočko
vaní šli domů. Začalo to tím, že se žáci nudili, 
a tak začali házet různé věci na stromek. Na
konec se celá třída rozhodla, že tímto stylem 
ozdobí celý stromek. Stromeček byl zdoben 
s myšlenkou pobavit a ukázat, že si vystačíme 
s tím, co máme. Ozdoben byl toaletním papí
rem jako řetěz, ubrousky jako mašle, plechov
ky jako ozdoby a pytlíkové čaje pro vůni, pod 
stromečkem ležely krabice jako dárky, které 
jsme roztrhly. Z krabic byly vidět různé dárky, 
např. plyšáci, penály, učebnice atd. Naše tříd
ní paní učitelka Hakenová byla bohužel v té 
době nemocná, proto jsme se u  stromečku 
vyfotili a  poslali jí náš originální stromeček. 
Ne všichni však naše avantgardní umění 
pochopili a  dost nás kritizovali. Myslíme si, 
že jsme vyhráli právem. Měli jsme originální 
stromeček, který jsme zdobili sami.

A  jaké vánoční trendy pro rok 2021 jsme 
našli na internetu?

1. Nepoužívejte klasický balicí papír. Letoš

ní Vánoce frčí balení dárků do novin, pečicího 
papíru nebo starých triček…

2. Nejoriginálnější dekoraci letošních Vá
noc vyrobíte ze starých ponožek. Nevyhazuj
te je!

3. Vánoční stromeček ze štaflí, z dřevěných 
latí a větví, z knížek, z provazu na zdi, nafouk
nutých gumových rukavic nebo zelených vá
nočních kuliček zavěšených ze stropu do pro
storu…

4. Nejbláznivější vánoční ozdoby mají tvar 
kaktusů, medúzy, makronek, zlatého prasát
ka v roušce a smajlíků Emoji…

Valentýna Karešová, Kateřina Pekárková – 9. třída

Žákovský parlament uspořádal sou
těž o nejlépe vyzdobenou třídu na naší 
základní škole. Za  první stupeň jsme 
tuto vánoční soutěž vyhráli my třeťáci. 
Po  celý advent jsme vyráběli výzdobu, 
stříhali a  lepili dekoraci, nechyběly tra
diční větvičky od  Barborky, ponožky 
na  oknech, adventní věnec, svícínky, 
a  hlavně vánoční stromeček. Ve  třídě 
jsme vytvořili příjemnou vánoční atmo
sféru, a proto jsme možná také vyhráli. 
Jako cenu za  vítězství si pro nás paní 
učitelka připravila tajný výlet, na  který 
se všichni moc těšíme.                     Třeťáci
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I přes ukončení projektu Growth Mindset 
nadále pracujeme s  žáky formativně, for
mativním přístupem. Sami žáci, kteří byli 
po tři roky součástí tohoto nového přístupu 
k výuce, si na tento inovativní způsob práce 
zvykli natolik, že nebylo možné se navracet 
ke starým pořádkům. Celohodinová frontál
ní výuka na naší škole tak výrazně ustupuje 
do  pozadí, stejně tak jako role vyučujícího 
jako jediného direktivního koordinátora ho
diny. Žáci vyšších ročníků jsou po třech letech 
zvyklí na samostatnou práci, kdy jsou nuceni 
vyhledávat, třídit a pracovat s  informacemi, 
sami si pomoci, sami si najít způsob, jak se 
učit a naučit se. Učitel se tak pomalu, ale jistě 
dostává do role pozorovatele, pouhého po
mocníka, průvodce… Pokud bychom měli 
nahlédnout do FH (formativně hodnoticích) 
plánů pedagogů druhého stupně, dalo by se 
naše „poprojektové“ počínání rozdělit do ně
kolika stěžejních bodů, cílů, zadaných a  za
psaných pro rok 2021/22.

Asi u  všech pedagogů najdeme v  jejich 
„FH plánu“ metodu skupinové práce, kterou 
se většina z nás rozhodla ozvláštnit, zpestřit 
či více „zprofesionalizovat“. Málokdo z nás již 
pracuje se základní formou práce ve  skupi
nách v podobě pouhého rozlosování do dvo
jic, čtveřic či několika větších celků s  cílem 
zpracování zadaného úkolu. Díky projektu se 
žáci setkávají s různými variacemi na skupi
novou práci. Příkladem jsou dvouhodinové 
bloky literatury, dějepisu, chemie, fyziky či 
přírodopisu, kdy skupinky zpracovávají zcela 
novou učební látku za podpory videomate
riálu nebo pracovního listu. Skupiny náhod
ně rozlosované či předem určené sestavy si 
musí samy poradit s novým učivem, násled
ně zpracovat téma, předložené informace, 
které posléze ostatním ve  třídě prezentují. 
Obdobným způsobem žáci pracují také v li
teratuře či dějepise, tvoří tedy výukové ma
teriály, zápisy pro sebe samotné, vzdělávají 
sami sebe navzájem, učí se zároveň s tím od
povědnosti za svou práci.

Jinou variantou na skupinovou práci je za
měření na samotnou roli, úlohu žáka ve sku
pině. Základním cílem zůstává zpracování, 
vypracování nového tématu či procvičování 
látky pomocí pracovního listu. Nadstavbou 
je rozvržení rolí ve skupině. Naši studenti si 
zkoušejí různá postavení v  rámci skupiny, 
roli zapisovatele, mluvčího, koordinátora, 
společně svými silami dohromady pracují 
na zadaném úkolu. Touto formou se kolikrát 
ocitají v naprosto nové pozici a často tak na
chází pro sebe samotné nové přístupy k uče
ní, objevují díky rolím své přednosti a klady. 
Učitel jakožto pozorovatel zase naopak zís
kává poznatky o tom, komu jaká role „sedí“, 

a na základě toho může volit a měnit svůj in
dividuální přístup k jednotlivým žákům.

Druhým často zmíněným bodem FH plá
nů, který je pro formativní přístup naprosto 
stěžejní, bylo sebehodnocení a  hodnocení 
práce. A  tak již v  prvním půlroce žáci neje
nom společně pracovali na zadaném úkolu, 
v  pozici role mluvčího skupiny prezentovali 
výstupy společné práce, ale zároveň s  tím 
hodnotili svou práci, jak se jim vedla, jak po
rozuměli zadanému úkolu, jak se s ním „po
prali či nepoprali“. Prvek hodnocení se objevil 
ve většině hodin, uplatnění tedy našel hned 
v několika rovinách…, ať už šlo o hodnocení 
sebe samého (hodiny ČJ, D), nebo o hodno
cení zvládnutí své role v rámci skupiny (ho
diny Př, F, Ch), či hodnocení úspěšnosti/ne
úspěšnosti celé skupiny jako takové (hodiny 
Aj, Nj, Z). Naši žáci se tak čím dál častěji učí 
objektivně popsat vlastními slovy zdary a ne
zdary svého snažení, nebát se odprezentovat 
své názory a  souběžně s  tím popřemýšlet, 
jak do budoucna pracovat lépe a efektivněji. 
V některých předmětech si dokonce vyzkou
šeli navrhnout i  vlastní známku, hodnocení 
převzali tedy do svých rukou v roli učitele.

V  návaznosti s  hodnocením a  sebehod
nocením se naši vyučující rozhodli zaměřit 
na práci s chybou nebo na častější hodnoce
ní (anonymní) práce. S  těmito metodami se 
setkávají studenti především v hodinách čes
kého jazyka, velmi často v  hodinách slohu, 
také v hodinách angličtiny a němčiny. Práci 
s chybou zařazuje do hodin také náš kolega 
ve fyzice, při početních úkonech.

Jinými formativními přístupy jsou úvod
ní minuty skoro všech hodin, kdy se učitelé 
zábavnější formou snaží „vlákat“ studenty 
do učiva, jde o hravé formy výuky – hádanky, 
kvízy, hry, heuristické otázky, improvizační 
mluvní cvičení, které na  jedné straně roz
víjejí vyjadřovací schopnosti žáků, odbou
rávají stud a  rozpaky, tedy příznivě působí 
na sociální rozvoj dítěte, na druhé straně nutí 
studenty přemýšlet, pracovat s logickou ná
vazností.

Celkově tento nový, modernější přístup 
k výuce přináší výrazné změny v samotném 
učení, v  přístupu k  výuce. Stejně tak i  naši 
učitelé vnímají potřebu této změny ve škol
ství, protože dnešní děti jsou náročnější, 
zvídavější, komplexnější a  formativní pří
stup nabízí přesně to, co ony vyžadují. Snad, 
a  možná právě proto stále tvoříme a  rozši
řujeme naše FH portfolia a  snažíme se dále 
navazovat na  projekt, který navždy změnil 
naše vnímání vyučování jako procesu, který 
se stále mění a má stále větší nároky na nás 
jako pedagogy.

Alena Sobotová

Dnešní děti jsou náročnější, zvídavější, komplexnější. 
Formativní přístup navždy změnil vnímání výuky Stěhování jsme 

s pomocí dobrovolníků 
zvládli. Děkujeme

Vedení ZŠ a MŠ Kopidlno děkuje kopi
dlenským hasičům, pracovníkům míst
ního hospodářství, fotbalistům a dalším 
dobrovolníkům, kteří nám ochotně 
pomáhali ve dnech 18. 12. 2021, 22. 1. 
a  8.  2. 2022 při stěhování školních po
můcek z  půdy a  nábytku mezi jednot
livými budovami. Velkým oříškem bylo 
přestěhování keramické pece do  nové 
učebny ručních prací v  1.  poschodí. 
I  přes počáteční komplikace se všem 
zúčastněným podařilo 220kilogramo
vou pec nakonec úspěšně přemístit.

Moc děkujeme a  doufáme, že nám 
budete znovu nápomocni při případ
ném dalším stěhování.

Jana Hladíková
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V okolí mého bydliště se mi nelíbí. 
Co zachytily fotografie žáků

Již druhý školní rok jsou v rámci environ
mentální výchovy na  základní škole vyhla
šovány fotosoutěže pro všechny žáky školy. 
Námětem soutěží jsou proměny přírody 
v průběhu roku, ale i některé nešvary, které 
můžeme vidět při procházkách přírodou.

První letošní soutěž měla téma „V  okolí 
mého bydliště se mi nelíbí“. Žáci měli za
znamenat různé prohřešky spoluobčanů 
vůči přírodě. Byly to například černé sklád
ky, pohozené odpadky v přírodě. Fotografie 
s  popisem místa pořízení měli žáci za  úkol 
zaslat do  konce listopadu organizátorovi 
soutěže. Samozřejmě, že fotografie musí 
být ve  vysoké kvalitě. Každý žák mohl pre
zentovat nejvýše dvě fotografie. Této letošní 
první fotosoutěže se zúčastnili pouze tři žáci. 
Začátkem prosince porota složená z učitelů 
vyhodnotila zaslané fotografie a udělila prv
ní a druhé místo. Třetí místo nebylo uděleno 
z  důvodu nedodržení zadání fotosoutěže. 
Na prvním místě byla vyhlášena Š. Chalup
níčková ze třídy 9. A, na druhém místě D. Ší
mová ze třídy 7. A.

Po vyhodnocení byla vyhlášena na zimní 
období druhá fotosoutěž. Námětem jsou 
vodní plochy v okolí Kopidlna. Věřím, že ten
tokrát se zapojí větší počet žáků, jako tomu 
bylo v  loňském školním roce. Rozhodně se 
všichni těšíme na  možnost využití nového 
fotokoutku na nově zrekonstruované budo
vě školy, kde by v případě zájmu žáků mohl 
vzniknout kroužek zabývající se fotografová
ním a případně i úpravou fotografií.

Mgr. Václav Hylmar, koordinátor EVVO

Foto Š. Chalupníčková, 9. A

Foto D. Šímová, 7. A

Angličtina s roboty ve 3. A

Angličtina na naší základní škole začíná 
ve  třetí třídě. Žáci se učí pozdravit, podě
kovat, barvy, čísla, správnou výslovnost 
a  také spoustu nových slovíček na  různá 
témata. V prosinci na ně čekalo téma TOYS. 

Povídali jsme si, jaké hračky mají ve svém 
pokoji, a došlo i na slovíčko ROBOT. Žáci ho 
měli dle obrázku popisovat a  procvičovat 
si na něm slovní zásobu a výslovnost. Nej
více je ale nadchl nápad, že si takového ro

bota sami vyrobí. Začali nosit různé krabi
ce a izolepy a lepidla a doplňky, aby mohli 
tvořit. Vznikli opravdoví fešáci, na  které 
mohou být pyšní.

Mgr. Ivana Pekárková
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Jak proběhla mikulášská nadílka

Na čerty jsme se velice těšili, ale s napětím 
jsme očekávali, za  jakých epidemiologic
kých podmínek budou moci proběhnout. 
Nakonec mohla být mikulášská nadílka 
i  ve  třídách, tak jsme byli rádi. Všichni žáci 
byli v  přípravách aktivní, přinesli si obleky 
a  vytvořili nápisy na  jednotlivé třídy. Naše 
třída sídlí v budově u kostela, kde jsme s na
dílkou začali. Bohužel 1. a 3. třída byly v ka

ranténě, takže jsme navštívili 2., 4.  a  pátou 
třídu. I v těchto třídách byl nižší počet žáků. 
Třídám, které byly v karanténě, jsme natočili 
alespoň video se zdravicí. Na prvním stupni 
jsme se pohybovali v  rouškách a  se začer
něnými tvářemi. V  jednotlivých třídách nás 
čekala písnička, taneček či básnička, za které 
žáci obdrželi balíček. Čerti i andělé byli ukáz
nění a vše proběhlo v pohodové atmosféře. 

Po  prvním stupni jsme se městem vydali 
do školky. Ve školce vše proběhlo v podob
ném duchu. Na  druhém stupni si žáci užili 
i  přinesené masky. Nakonec jsme navštívili 
městský úřad a poštu. Celkově akci hodno
tím jako zdařilou a úspěšnou, protože naše 
nadšení pro věc se přeneslo do průběhu celé 
akce.

Magda Hakenová, třídní učitelka 9. třídy
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Práce s interaktivní tabulí děti v mateřské škole baví
Prosinec byl v mateřské škole ve znamení 

příprav na svátek Mikuláše a vítání vánočních 
svátků. Děti měly nacvičená krátká pásma 
básniček a koled. Dne 3. prosince nastal pro 
děti očekávaný okamžik. Do  mateřské školy 
zavítal Mikuláš se svou družinou andělů a čer
tů. Této role se opět perfektně zhostili žáci 
9. třídy základní školy. Děti jim přednesly bás
ničky a zazpívaly koledy. Bohužel epidemio
logická situace nám nedovolila uspořádat vá
noční besídku, proto jsme společně s dětmi 
natočili pro rodiče krátký vánoční pozdrav.

Od 16. listopadu 2021 probíhal kurz plavá
ní v Jičíně v rozsahu 10 hodin, kterého se zú
častnilo 16 dětí. V rámci kurzu se děti sezna
movaly s vodním prostředím, navštívily páru, 
absolvovaly jízdu na  tobogánu. Na  závěr 
kurzu obdržely „diplom – mokré vysvědče
ní“ a  jako poděkování instruktorům předaly 
vlastnoručně vyrobenou koláž podmořského 
světa.

Na konci roku 2021 byla do mateřské školy 
pořízena interaktivní tabule, která má boha
té využití při výuce. Pedagogové absolvovali 
kurz, jak správně s tabulí pracovat a jaké má 
programy. Pro děti je práce s  interaktivní ta
bulí něčím novým a  velice rády ji používají. 
Různorodost využití oceňují pedagogové 
nejen při přípravě předškolních dětí k zápisu 
do  první třídy ZŠ, ale i  při práci s  ostatními 
dětmi. Nemůžou si ji vynachválit. Pomáhá 
jim zpestřovat vzdělávání dětí, ale dopřává 
jim i vlastní rozvoj v oblasti technologií. Kvůli 
pandemii vidíme, že se pedagogové ve velmi 
krátkém čase museli stát zdatnými uživateli 
technologií.

Pedagogičtí pracovníci absolvovali během 
dvou termínů seminář „Formativní přístup 
k učení dětí“ s Ředitelskou akademií pod ve
dením lektorů PhDr.  Václava Trojana, Ph.D., 
a Mgr. Miluše Vondrákové. Osvojili si tak, co je 
předmětem hodnocení v mateřské škole, jaké 

jsou formy hodnocení, jaké jsou metody for
mativního hodnocení. Jednotlivé prvky této 
metody jsou zvolna zaváděny a  používány 
ve výuce dětí. V seminářích budeme pokračo
vat i tento rok.

Asistentka pedagoga Eva Vlasatá se zúčast
nila dvoudenního semináře v Praze na téma 
Pedagogická podpora dítěte s narušenou ko
munikační schopností. Lektorka Mgr.  Marie 
Sekyrková velice poutavým způsobem přiblí
žila tuto problematiku na příkladech z praxe. 
Účastníci semináře se seznámili se spoustou 
speciálních výukových pomůcek, doporuče
nou literaturou a  materiály, které využijí při 
své práci s dětmi v MŠ.

Pedagogičtí pracovníci MŠ se pravidelně 
účastní supervizí, kde pod vedením kouče 
mohou promluvit o tom, co by chtěli ve své 

práci zlepšit, jak lépe komunikovat s  rodiči 
a dětmi. Cílem supervize je zlepšit komunika
ci, ukázat nové směry řešení problémů v pe
dagogické práci.

Celé první pololetí školního roku bylo opět 
provázeno nařízeními a  doporučeními mini
sterstva a  vlády v  souvislosti s  koronavirem, 
což nás omezuje v dalších aktivitách. My však 
neztrácíme optimismus a věříme, že se brzy 
budeme moci s rodiči a jejich dětmi setkávat 
na společných akcích, které budou pro všech
ny přítomné bezpečné.

Všichni se těšíme na příchod jara a tím vět
ší možnost pobytu venku s  využitím všech 
dostupných aktivit. Děti se těší především 
na nově vybudované dětské hřiště na zahra
dě mateřské školy.

Tým MŠ Kopidlno
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Studenti získali novou představu o filmové 
tvorbě díky pohledu do zákulisí

Projektový den byl zaměřen na audiovizu
ální tvorbu. Byl podpořen zájmem studentů 
o  dané téma. Žáci jsou zapojeni do  mimo
školní aktivity, kroužku, ve  kterém jsou se
znamováni s  tímto oborem a  připravováni 
na  realizace vlastních projektů. Studenti 
budou tvořit videoreportáže o chodu školy 
a kratší hrané filmy.

Den byl rozdělen do čtyř pomyslných blo
ků. Započal schůzkou aktérů PD, kde jsme si 
představili následující program, naše oče
kávání a  připravovali otázky, které by měly 
zaznít na  nadcházející exkurzi. Ta byla jako 
hlavní blok našeho programu domluvena 
s  paní Mgr.  Zuzanou Vavřincovou, vedou
cí odboru kultury města Jičína, v  biografu 
Český ráj. Paní Vavřincová nás odkázala 
na  správce/provozního biografu, pana Mi
chala Miškovského, se kterým jsme domluvi
li vhodný termín naší návštěvy. Zároveň také 
to, co bude pravděpodobně studenty nejví
ce zajímat a kam případně ještě jejich pozor
nost nasměrovat. Pan Miškovský nás, jakožto 
odborník a  dlouholetý zaměstnanec KZMJ 
s bohatými zkušenostmi, uvítal a provedl ji
čínským kinem. Jeho výklad se týkal nejprve 
historie biografu, původních technik a způ
sobů projekce. Odpovídal na  všechny pod
nětné otázky studentů a  prezentoval první 

promítací aparáty a  záznamová média. To 
vše doplnil bohatým komentářem a spous
tou informací. Poté nás uvedl do  zákulisí, 
tedy promítací a  zvukové kabiny. V  promí
tací kabině si účastníci exkurze mohli pod 
vedením odborníka vyzkoušet spuštění reál
ného filmu na promítací plochu a porovnat 
současné způsoby s těmi původními, proto
že v  biografu zachovávají z  těchto důvodů 
oba přístroje. Původní analogový na filmové 
pásy i  současný digitální. Ve  zvukové kabi
ně mají už jen moderní vybavení zajišťující 
nejnovější formát zvuku dolby atmos. Jako 
jedno z  mála kin v  ČR se právě toto může 
pochlubit možností tak autentické zvuko
vé reprodukce. To studenti pocítili hlavně 
při ukázkách, které se posléze odehrávaly 
v samotném kinosále. Pro většinu z nich byl 
zážitek natolik podnětný, že jsme s  panem 
Miškovským ještě dlouho poté debatova
li na  téma zvuk, ale i  další témata spojená 
s filmovou tvorbou, produkcí, postprodukcí 
i následnou prezentací v kinosálech. V disku
si nás přerušil až příchod diváků na  promí
tání odpoledního filmu. S našimi díky panu 
Miškovskému a  jeho příslibem možnosti 
další návštěvy jsme se odebrali na náš třetí 
blok projektového dne, a to kratší procház
ku po městě, kdy jsme přes objektiv kamery 

zkoušeli hledat vhodná místa a  záběry pro 
reportáže. Soustředili jsme se na  zlatý řez, 
dynamiku, nežádoucí rušivé momenty a cel
kovou kompozici záběru. Závěrečný blok se 
odehrál po návratu na domov mládeže, kde 
jsme se žáky pohovořili o nových zážitcích, 
informacích a zkušenostech. Krom toho, že 
si biograf díky autentické, bohaté a příjem
ně neformální prezentaci získal nové diváky, 
získali také studenti novou představu o  fil
mové tvorbě a zájem proniknout ještě hlou
běji do tohoto tématu.

Celkově hodnotím Projektový den jako 
přínosný. Byl to dobře strávený čas, který 
díky výkladu pana Miškovského a  násled
nému praktickému, kamerovému zkoušení 
inspiroval studenty k dalším úvahám o tom
to oboru a  lépe je připravil na nadcházející 
tvorbu, kdy v rámci zájmové činnosti na DM 
budou produkovat vlastní díla.

Na příště bychom rádi domluvili schůzku 
a přednášku někoho z týmu filmařů. Tvůrce 
v  podobě kameramana, režiséra, zvukaře, 
střihače či jiné filmařské profese. Popřípadě 
realizovali ambici zúčastnit se jako diváci ně
jakého konkrétního natáčení.

Luděk Šturma, vychovatel domova  
mládeže Střední školy zahradnické Kopidlno

Foto Luděk Šturma
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Studentky z Kopidlna ovládly 
soutěž Flora Pragensis

Roubování, 
kdy a jak?

Kopidlenský kvítek 
ve znamení léčivek 
a bylinek

Připravujeme se 
na závěrečné zkoušky

Vzhledem k epidemiologické situaci v naší 
republice se každoroční soutěž Flora Pragen
sis, která je zaměřena na  hledání nových 
talentů, opět přesunula do  online prosto
ru. Žáci sami vytvořili tři soutěžní práce dle 
zadaných propozic, nafotili je a zaslali k hod
nocení. Podmínkou bylo zpracovat minimál
ně 80  % materiálu, který soutěžící obdrželi 
od pořádající školy. Pro letošní rok byla zvo
lena témata.

Úkol č. 1 Adventní věnec – vypichovaný 
do podložky

Koupili jste si na zahradu třešeň, ale 
nechutnají vám plody? Máte starou 
švestku, ale neplodí? V  březnu je nej
vhodnější doba na  roubování pecko
vin.

Roubování je způsob rozmnožo
vání rostlin, s  jehož pomocí můžeme 
na  podnož (již zakořenělou rostlinu) 
vypěstovat nové odrůdy.

Rouby (jednoleté výhony odrůdy) 
musí být při roubování nenarašené, 
podnož dobře zakořeněná a narašená. 
Rouby by měly být silné asi jako tužka, 
hladké a  rovné, dlouhé zhruba 15–10 
centimetrů, které poté seřízneme na tři 
až pět pupenů.

K  dispozici máte různé techniky 
roubování. Pokud je strom mladý, je 
vhodná kopulace – šikmý hladký řez 
na podnoži i na roubu, podnož a roub 
jsou stejně silné.

V dubnu zkušení zahradníci doporu
čují roubování za kůru (používáno pře
devším u starších stromů) – na podnoži 
naříznete svisle kůru, na  jedné straně 
odchlípnete a  vsadíte dovnitř plošně 
seříznutý roub, jehož šikmá řezná plo
cha by měla měřit tři centimetry.

Rouby pak přivážeme ke stromu PVC 
páskou a  pro lepší ujímání roubů je 
vhodné rouby a část podnože pod nimi 
natřít latexem ředěným vodou (dva 
díly vody, jeden latexu). Nátěr omezí 
výpar a brání přehřívání roubu a spoje 
s podnoží.

Petr Jakubec, 3. ročník, 
učební obor Zahradník

Foto Petr Jakubec

Po dvouleté odmlce se do areálu Střední 
školy zahradnické v Kopidlně vrací Kopidlen
ský kvítek.

V sobotu 14. května 2022 od 9:00 do 17:00 
se uskuteční 26. ročník tradiční zahradnické 
akce. Kopidlenský kvítek se přesouvá na jaro, 
což nebude jediná změna proti předcháze
jícím ročníkům. Centrem se místo zámku, 
který zůstane uzavřen, stane sportovní hala. 
Návštěvníci se mohou těšit na  představení 
výrobků z  bylinek, zahrádkářskou porad
nu… Veřejnosti se otevře pavilon učeben, 
palmový skleník, v  nové květinárně si mo
hou lidé zakoupit bylinky a  léčivky vypěs
tované mladými zahradníky z Kopidlna. Ne
bude chybět ani oblíbený Kopidlenský řízek 
a park zaplní prodejní stánky se zahradnic
kými výpěstky a řemeslnými výrobky.

Bližší informace naleznete na  webu 
(www.zahradnickaskolakopidlno.cz), face
booku (www.facebook.com/Zahrskola) a in
stagramu (www.instagram.com/ssza_kopidlno).

Jana Tauchmanová

Dne 19. 1. si žáci třetího ročníku oboru Za
hradnické práce procvičovali vazbu dárko
vých kytic. Brzy se budou konat závěrečné 
zkoušky, proto je potřeba trénovat.

Během vazby je nutné mít připravený 
začištěný materiál, a  to květy a  zeleň, dále 
můžeme kytici doplnit i dalším doplňkovým 
materiálem. Kytice vážeme do spirály s pev
ným úvazkem. Dárková kytice potěší každé
ho, a proto se hodí znát techniku vázání.

Kira Votočková, 3. ročník, učební obor 
Zahradnické práce, a Jana Lambertová, 

3. ročník, studijní obor Zahradnictví
Foto Kira Votočková

Úkol č. 2 Vánoční girlanda na krbovou řím
su – vázaná o výsledné délce 80 cm

Úkol č. 3 Svícen na stůl – lepený ze suše
ného materiálu

Naši školu reprezentovaly dvě studentky. 
Štěpánka Gabrišová se stala celkovou ví
tězkou a Jana Lambertová obsadila druhou 
příčku.

Hana Hladíková,  
učitelka praxe, květinářství a vazačství,  

Střední škola zahradnická Kopidlno
Foto Hana Hladíková
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Žáci se na jaře pravidelně vydávají s paní mistrovou Marcelou Boudnou do království 
bledulek. V  loňském školním roce přírodovědná výprava neproběhla. O to víc se mladí 
zahradníci těšili na letošní jaro, kdy opět uvidí bledule v plné kráse.

Foto Sára Kárová, 1. ročník, učební obor Zahradník

Cesta za bledulemi

Zprávy ze zahradnické školy

Příprava truhlíku Mediatým znovu ožívá

Chlapci a  děvčata, kteří jsou nejen 
uživateli médií, ale umějí informace 
zpracovávat v písemné i zvukové for
mě, založili před deseti lety v domově 
mládeže Střední školy zahradnické 
Kopidlno „Mediatým“. Pravidelně při
spívali do Kopidlenských listů, natáče
li rozhovory s  osobnostmi české kul
turní, sportovní a  společenské scény, 
spolupracovali s internetovou televizí 
RASTV.cz a  turistickým informačním 
magazínem TIM.

Svou práci představili na  odbor
né konferenci v  rámci 58.  ročníku 
mezinárodního filmového festivalu 
pro děti a  mládež Zlín film festival 
2018, zařadili se mezi dětské redakce 
50.  dětského filmového a  televizního 
festivalu Oty Hofmana v Ostrově nebo 
Střední školu zahradnickou Kopidl
no přiblížili divákům Zpráviček na ČT 
Déčko.

Pravidelnou činnost Mediatýmu 
zastavil koronavirus. V  říjnu loňského 
roku se nový Mediatým učí vše od za
čátku, protože během dvouleté pauzy 
zkušení mladí redaktoři odešli do  ži
vota. Prvním počinem jsou některé 
články v  tomto čísle Kopidlenských 
listů. Dalším úkolem, který členy no
vého Mediatýmu čeká, je práce se 
zvukovou technikou. Z  natočených 
rozhovorů vyberou ty nejzajímavější 
části, které zpracují v  písemné formě 
do  červnového čísla Kopidlenských 
listů.

Malé krůčky se určitě změní ve vel
ké kroky, které členy nového Mediatý
mu zavedou do zákulisí rozhlasového 
a televizního vysílání. Od profesionálů 
okoukají různé fígle, které pak využijí 
pro další práci.

Jana Tauchmanová

Zahradnice Romana Sahánková natáčí 
rozhovor z Janem Onderem, Ostrov 2019.

Nejprve si připravíme truhlík, vezme
me síto a  proséváme substrát, dokud nám 
na  sítu nezůstanou pouze velké kusy. Tyto 
kusy použijeme jako drenáž. Drenáž vysype
me do truhlíku do výšky přibližně 2 cm a tím 
nám vznikne první vrstva.

Druhou vrstvu tvoří nepřesátý substrát, 
kterým naplníme truhlík přibližně 2 cm pod 
horní okraj a mírně tlačítkem a hranou ruky 
umačkáme po obvodu truhlíku.

Třetí vrstvu vytvoříme tak, že vezmeme 
síto, do něj nasypeme substrát a proséváme, 
dokud nenaplníme truhlík 1 cm pod okraj. 

Následně vezmeme tlačítko, horní vrstvu 
utlačíme a urovnáme do roviny.

Takto naplněný truhlík používáme pro vý
sevy zeleniny, např. kedluben, květák, celer 
bulvový, salát, brokolice, a  letniček, např. 
ostálka, šalvěj, aksamitník, lobelka. Výsev 
provedeme rovnoměrně po celé ploše truh
líku. Po vyklíčení malé rostlinky přepichuje
me do  sadbovačů, a  získáme předpěstova
nou sadbu.

Sára Kárová a Tomáš Žďárský,  
1. ročník, učební obor Zahradník

Foto Sára Kárová
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Vaření po škole

O projektovém dni jsme se zabývali zdra
vou výživou. Povídali jsme si o tom, jak by
chom se měli správně stravovat, co je pro 
naše tělo dobré. Ukazovali jsme si například 
aplikace, kde můžeme zjistit, jestli jsme 
moc hubení nebo jestli máme nadváhu.

Poté jsme se pustili do vaření. Dělali jsme 
různé pomazánky, pekli chléb, zdravé su
šenky a připravovali salát. Ukazovali jsme si, 
co je zdravé pro naše tělo. Vše jsme ochut
nali a nebylo to vůbec špatné.

Naše třída moc zdravě nejí, takže tento 
den jsme si ukazovali, co bychom mohli 
změnit.

Jiřina Faltová, 3. ročník,  
učební obor Zahradnické práce

U nás ve škole myslíme nejen na duši, 
ale i  na  tělo. Každé druhé pondělí 
ve  školní kuchyňce vaříme, smažíme 
a  snažíme se, aby chutnalo. A  s  přibý
vajícím jarem nás čekají bylinky a plané 
rostliny na talíři.

Začneme se kamarádit se sedmikrás
kami, popencem, a až rozkvetou pampe
lišky, tak uvaříme… a víte co…? Sledujte 
náš instagram (ssza_kopidlno) a  face
book (www.facebook.com/Zahrskola), 
a dozvíte se víc.

Pavlína Mottlová,  
vychovatelka domova mládeže  

Střední školy zahradnické Kopidlno
Foto Pavlína Mottlová

Zprávy ze zahradnické školy

Lyžařský výcvik v Krkonoších

8. ledna 2022 jsme s  panem učitelem 
Tomášem Háskem, paní učitelkou Danou 
Benešovou a  s  paní vychovatelkou Marti
nou Kunčíkovou odjeli na  lyžařský výcvik 
do penzionu Rebelka ve Vysokém nad Jize
rou. První den jsme se ubytovali a šli se projít 
ke sjezdovkám a po městě. Druhý den jsme 
se rozdělili do družstev. Lyžovali jsme každý 
den dopoledne a po obědě. Ve čtvrtek večer 
se vyhlašovaly výsledky středečního slalomu 
a  hodnotil celý lyžařský kurz. V  pátek ráno 
jsme už jen balili věci domů a odjížděli směr 
Kopidlno.

Natálie Bangová, 3. ročník,  
studijní obor Zahradnictví,  

a Nikola Koubková, 2. ročník,  
učební obor Zahradník
Foto Nikola Koubková

Vařili jsme zdravě
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Výroba herbáře

Bučický mlýn od roku 1960

K  výrobě vlastního herbáře budeme po
třebovat: Čistý papír, psací potřeby, lepicí 
pásku, rostlinný materiál, nůžky, noviny, 
větší knihy na  lisování, čtvrtku, kancelářské 
fólie, desky, zdroj informací pro ověření.

Sběr materiálu nám na celém herbáři za
bere nejvíce času, proto s ním začínáme co 
nejdříve s  ohledem na  roční období a  typ 
materiálu. Zde budeme sbírat listy stromu, 
proto musíme započít sběr před žloutnutím 
a opadem listů. Listy můžeme sbírat v okolí 
našeho bydliště v  zahradách, parcích či ji
ných lokalitách s výskytem listnatých dřevin. 
Pro herbář vybíráme listy sebrané za nevlh
kého počasí, které jsou čerstvé a  nepoško
zené.

Po sběru listu následuje lisování a dosou
šení, při kterém suchý a  čistý list vložíme 
mezi novinové stránky, kde napíšeme název 
stromu, a  noviny i  s  listy zatížíme. Během 
týdne provádíme kontrolu a  listy otáčíme. 
Mezitím si již můžeme připravovat štítky, 
které by měly obsahovat český a  latinský 
název stromu, datum sběru, místo sběru 
a  jméno sběratele. Štítky následně vlepuje
me do rohů čtvrtek.

Po úspěšném vylisování vlepíme na čtvrt
ky usušené listy, následně už jen stačí vložit 
je do kancelářských fólií a abecedně je seřa
dit do desek.

Funkce herbářů
Již odedávna se ví, že pro zapamatování 

učební látky je vhodné spojit učivo i s prak
tickým provedením. Výrobou herbáře si 
tak lépe zapamatujeme různé druhy rost
lin a  dále tyto vědomosti můžeme využít 
v praxi. Herbář nám také plní funkci archivní, 
a tím se později můžeme dozvědět, že v jis
té lokalitě byl takový a  takový druh zeleně 
i mnoho let po jejím vymizení.

Moshe Šlechta, 3. ročník,  
učební obor Zahradník

Foto Moshe Šlechta

Každým rokem, když začala v  lese kvést 
první jarní kvítka lýkovce, sasanky, dymav
ky…, obyčejně koncem března, podle poča
sí, jsme s dětmi chodili z Mlýnce přes lávky 
k  Bučickému mlýnu. Manžel vždy vyprávěl, 
jak se tam v  dřívějších dobách vozilo mlít 
obilí na  mouku. V  době našich procházek 
se tam již nemlelo. Budova zarůstala roštím, 
téměř zanikala. Děti odrostly. Procházky po
kračovaly s  vnoučaty. Asi v  roce 1995 jsme 
zjistili, že se kolem mýtí roští. Až neuvěři

telně rekonstrukce pokračovala. Dozvěděli 
jsme se, že objekt koupil p.  Petersik. Poda
řilo se mu objekt opravit s citem pro krajinu, 
vše obnovit. V krásném prostředí uprostřed 
lesů a rybníků se pasou stáda dobytka, koně, 
vodní drůbež na  rybníčkách. Je zde krásné 
posezení s občerstvením.

Škoda jen, že p. Petersika potkala tragická 
událost, mladý 52 let zemřel. Zanechal pěk
né dílo pro další generaci.

Vzpomíná Marie Špicarová, únor 2022
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Pohádkový 
park 2021

Sobotní odpoledne dne 25. 9. 2021 pa
třilo již tradičnímu a  podle návštěvnosti 
velmi oblíbenému „Pohádkovému parku“. 
Počasí nám přálo a náš krásný kopidlenský 
zámecký park navštívilo mnoho dětí, které 
hned u  vstupu přivítala pohádková Anna 
z  Ledového království a  půvabná lesní 
skřetka s kamarádem vodníkem.

Akce se velmi povedla. Její podstatu 
jsme nezměnili, děti plnily s pohádkovými 
bytostmi úkoly, za  jejichž splnění dostaly 
malou odměnu. Tentokrát se děti mohly 
pobavit na diskotéce s Minnie a Mickeym, 
bludištěm je provedla Beruška s  brou
kem Pytlíkem, uplést cop pomohly Na
stěnce, kterou hlídal dědeček Hříbeček, 
z  luku si zastřílely s  Hoodem a  zbrojnoši, 
na koníkovi si pro odměnu dojely od krá
le ke  krásné princezně, prolézačky na  ně 
čekaly u  lesních skřetů, kouzelný lektvar 
ochutnaly u  Asterixe a  Obelixe, v  pytli si 
zaskákaly s  rozvernými králíky, zalovily 
si s  přátelským vodníkem, zakouzlily si 
s  charismatickou čarodějnicí a  na  závěr 
se potěšily s krásnou Elzou a Olafem. Celá 
pohádková trasa byla doplněna spoustou 
ručně malovaných kulis, na  několika mís
tech se děti mohly s  kulisami vyfotit jako 
ve fotokoutku.

Novinkou byl rozšířený doprovodný 
program. Navštívili nás Kloboučník a  Srd
cová královna na chůdách, kteří se dětem 
moc líbili a ani dospělí neskrývali nadšení. 
Snažili jsme se zpestřit celé odpoledne, 
a  to i  větším výběrem tvořivých dílniček. 
Děti si mohly vytvořit tašku nebo povlak 
na  polštářek s  krásnou mandalou, další 
možností bylo velmi oblíbené pískování, 
dále si mohly udělat na  plackovači vlast
ní odznáček nebo třeba vyrobit náramek, 
případně si ušít jednoduchou dekoraci. 
Samozřejmě nemohlo chybět ani tolik ob
líbené malování na obličej.

Závěrem určitě nemohu zapomenout 
na  VELKÉ poděkování všem, bez kterých 
by se akce takového rozsahu nedala uspo
řádat. Nebudu jednotlivě jmenovat, abych 
nedopatřením na  někoho nezapomněla, 
ale ti, kterých se to týká, jistě vědí. Poděko
vání samozřejmě patří i paní ředitelce za
hradnické školy, bez jejíhož souhlasu by se 
tato již tradiční akce nemohla uskutečnit.

I  když oproti dřívějším dobám každou 
akci plánujeme s velkým napětím, jestli se 
vůbec zrealizuje, stále nás to moc baví. Vě
říme, že bude lépe a my pro všechny, kte
ří se rádi baví, zase budeme chystat další 
skvělé akce.

Za Kopidlenské žížalky Veronika Žižková
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Konečně pořádná sportovní sezóna  
aneb až na vrchol lezecké stěny

Tak jsme se od  podzimu konečně pěkně 
rozhýbali a sportovní hala si užila hromadu 
sportovců. Od  září loňského roku halu pra
videlně navštěvovali volejbalisti, fotbalisti, 
badmintonisti, hasiči, rybáři, nohejbalisti, 
stolní tenisté, ženy s  bodystylingem a  další 
sportovci. Také posilovna konečně ožila zim
ním provozem. Po všech karanténách a izo
lacích jsme se na poslední chvíli rozhodli při
pravit dětem také něco na jarní prázdniny.

Už v  minulém roce jsem chtěla s  dět
mi navštívit lezeckou stěnu v  Sobotce, ale 
na tuto akci došlo až letos. A stálo to za to. 
Když už bylo jasné, že bude více než 20 dětí, 
objednali jsme autobus a první den jarních 
prázdnin přivítali na  hale 31 dětí. Nejprve 
jsme měli připravený program na  hale, po
obědvali ve školní jídelně a odpoledne vyra

zili směr Sobotka. Ujali se nás zkušení lektoři 
Jana a Jirka a uvedli nás do tajů lezení. Děti 
postupně vyzkoušeli, jaké to je, škrábat se 
výš a výš, až některé dosáhly všech vytyče
ných vrcholů. Odpoledne rychle uteklo a my 
se všichni vrátili autobusem do  Kopidlna. 
Podařilo se nám přesvědčit sobotecké lekto
ry a ve středu jsme akci zopakovali, ale ten
tokrát už jsme oprášili pavučiny na  naší le
zecké stěně v Kopidlně. Dorazilo dokonce 35 
dětí, některé už zvolily hry na hale, ale velká 
část znovu lezla a  lezla a  lezla. Instruktoři 
nám věnovali celé dopoledne a těm nejlep
ším se podařilo vylézt i nejtěžší cestu kopid
lenské stěny. Oba dny byly děti moc hodné 
a byla to taková průprava na příměstské tá
bory o letních prázdninách.

Dáša Hlubučková

Spinning 
na sportovní hale

Od dubna se na vás na sportovní hale 
v  Kopidlně těší Mirka, instruktorka lek
cí spinningu. Podívejte se, jaké fešáky 
jsme pro vás nakoupili, a těšíme se, až je 
s vámi vyzkoušíme. Lekce budou probí
hat pravděpodobně v úterý a ve středu, 
čas upřesníme koncem března a doufá
me, že to s námi parádně rozjedete.

Dáša a Mirka
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TJ  SOKOL  Kopidlno 
pořádá  tradiční

v  termínu  2. 7. – 16. 7. 2022
cena  3900 Kč
pro členy TJ Sokol Kopidlno 3700 Kč

Tábor je určen dětem od 2. třídy ZŠ.

Tábor je umístěn v lesním prostoru u obce 
Ledce u Ml. Boleslavi s možností blízkého 
koupání  (100 m).

Ubytování ve stanech i chatách – sportovní 
hry, soutěže, výlety a spousta legrace!

DĚTSKÝ LETNÍ TÁBOR

Letos táborová pohádková hra  
 „S čerty nejsou žerty“

Tábor je pořádán s finanční podporou města Kopidlna

Podrobnější informace, foto a přihlášky na  
webových stránkách:

www.ledce-kopidlno.wz.cz nebo na facebooku:  
Letní tábor TJ Sokol Kopidlno v Ledcích

Zájemci se mohou hlásit na adrese:

Ing. Milan Šafler (milan.safler@seznam.cz)
Husova 195
Kopidlno 507 32
tel. 607 631 998 večer

Zmizí další dům, který hyzdí Jičínskou ulici

Další v řadě domů v Jičínské ulici, které 
město postupně vykupovalo a  odstraňo
valo, by měl zmizet letos v  dubnu. O  po
volení demolice domu čp. 23 je požádáno, 
práce budou provádět pracovníci Místní

Sloup veřejného osvětlení na  kopi
dlenském náměstí, který poškodil ne
opatrný řidič v  polovině prosince, byl 
26. ledna 2022 opraven.                                        (kl)

ho hospodářství pod dohledem stavby
vedoucího. Vytěžený materiál bude použit 
na  zásyp suterénu domu a  zbytek bude 
odvezen na skládku.                                    (kl)

se koná v pátek  
1. dubna 2022 od 16 hodin

v místním kostele sv. Petra a Pavla

•  od 16 h. křížová cesta
• od 16:40 h. mše svatá

Poutní mše svatá 
v Drahorazi
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Co najdeme ve sčítání obyvatel, domů a bytů v roce 1921?

Tři králové opět pomáhali. Koleda je nejen pomoc, ale i zážitek

Ledkov před 100 lety
V  prosincovém čísle Kopidlenských listů 

jsme si připomněli, jak vypadalo sčítání oby
vatel před sto lety v Drahorazi. Situace v Led
kově, což je další místní část současného 
Kopidlna, je trochu odlišná. Ledkov nebyl ni
kdy samostatnou obcí, vždycky byl osadou 
Kopidlna a byl s ním spojený z hlediska stát
ní správy i  samosprávy. Chceli tedy někdo 
sledovat historii této osady, musí se věnovat 
především materiálům o historii Kopidlna.

Ze sčítacích archů osady Ledkov1 se do
zvídáme, že zde bylo v roce 1921 obydleno 
všech 13 domků, všechny byly v  soukro
mém vlastnictví. Většina jich měla jeden byt, 
pouze domy čp. 1, 4, 5, 7 a 8 měly dva byty. 
Tedy v tom smyslu, že ony dva byty obývaly 
dvě rodiny, přičemž velikost takového bytu 
a podmínky obývání se mohly výrazně lišit. 
Celkem tedy bylo v Ledkově 18 domácností, 
v nichž tehdy žil 71 obyvatel. Sčítacím komi
sařem zde byl Jan Holán, který byl sčítacím 
komisařem rovněž ve  III. obvodu ve  městě 
Kopidlně.

Nejčastějším způsobem obživy byla pro 
ledkovské obyvatele dělnická zaměstnání. 
V tomto oboru byla nejčastějším zaměstna
vatelem státní dráha čili železnice. Z Ledko
va tehdy pracovalo na dráze 9 lidí, z toho 5 
dělníků, 1 písař, 2 topiči a 1 zedník. Díky že
lezniční zastávce přímo u vsi většina z nich 
dojížděla: dělníci Jedlička, Vodák, Sedláček 
a  otec a  syn Matouškové z  čp. 13 do  Nym
burka, Dětenic a Rožďalovic, topiči František 

Ryba a  Ladislav Ryba do  Kopidlna (z  čp. 8 
a  9), zedník Pekárek z  čp. 7 do  Rožďalovic 
a písař Jedlička z čp. 1 až do Velkého Oseku.

Dalším zaměstnavatelem byl pro místní 
nedaleký statek Kamensko, pro který praco
val jako čeledín Josef Knížek, původem ze 
Pševsi, zde bydlištěm v  čp. 2, a  jako dělníci 
František a jeho dcera Emilie Karlovi z čp. 1. 
František Škaloud ze Zlivi, zde bytem v čp. 3, 
zeť rovněž zde bydlícího okresního cestáře 
Aloise Jandy, sloužil jako hajný (hlídač) pro 
kopidlenský velkostatek.

V  jiných podnicích v  Kopidlně pracovali 
jako dělníci Václav Kalous z čp. 8 a Karel Mlej
nek z  čp. 11. Václav Římal z  čp. 7 pracoval 
jako zedník u stavitele a zednického mistra 
Františka Slavíka v Kopidlně.

V  zemědělství našlo obživu nejvíce zdej
ších obyvatel. Byly to rodiny Jedličkova (čp. 
1), Pekárkova (čp. 4), Vodákova (čp. 5), Vacko
va (čp. 6) a vdovy Pekárková (čp. 7) a Bočková 
(čp. 10). U mnohých z nich sloužily děvečky 
a čeledíni nebo vypomáhali rodinní přísluš
níci jako rodiče, děti i vnoučata a jedna ne
teř. Např. vnuk vdovy Bočkové Alois Pospíšil 
z Kopidlna, t. č. nezaměstnaný vyučený číš
ník, pomáhal v zemědělství i v domácnosti, 
stejně jako František Vymlátil ze Staré Hasi
ny, školák, který byl u vdovy „na vychování“. 
Jeho příbuzný (?) Josef Vymlátil byl čeledí
nem u rolníka Františka Vacka v čp. 6. Praro
dičům Pekárkovým z čp. 4 vypomáhaly také 
vnučky Marta z  Jablonce a  Marie Brzáková 

z  Cholenic, stejně jako jejich teta Růžena 
Pekárková, která byla sice vyučená dámská 
krejčová, ale momentálně bez zaměstnání.

Co se týká dalších údajů ve  sčítání obsa
žených, poznamenána je jedna vdova na vý
minku, rok narození 1848, která neuměla číst 
ani psát. Z  hlediska náboženství se většina 
zdejších obyvatel hlásila k  římskokatolické
mu vyznání, výjimku tvořily rodiny ve dvou 
bytech v čp. 8 a rodina z čp. 12. Těchto cel
kem 9 obyvatel zůstalo bez vyznání, nepři
hlásili se k žádnému jinému náboženství.

Z  evidenčních listů také vyplynulo, že 
někteří obyvatelé, kteří se před 1. světovou 
válkou živili v  textilním a  obuvnickém prů
myslu, odešli raději (nebo z existenčních dů
vodů) do dělnických profesí, hlavně ke zmí
něné státní službě na dráze.

Rodiny se patrně držely v  rodném kraji, 
často i v rodných chalupách. Alespoň jeden 
člen domácnosti měl tehdy v  Ledkově do
movské právo a  pocházel odtud, případně 
z  Kopidlna. Z  uvedených 18 domácností 
neměly domovské právo v  Ledkově jen tři 
rodiny, a  sice Knížkovi z  čp. 2 (Pševes), Ří
malovi z čp. 7 (Psinice) a Mlejnkovi z čp. 11 
(Milkovice).

Zdenka Gláserová

Poznámky:
1 Archy jsou uloženy ve Státním okresním archivu 
Jičín ve fondu Okresní úřad Jičín I, karton č. 1165, 
inv. č. 2152.

Tři králové opět vyšli na  začátku roku 
2022 do ulic. Hlavním dnem pro koledu byla 
tentokrát sobota 8. ledna.

O víkendu se totiž vždy sejde nejvíce zá
jemců z řad dobrovolníků. To je také odpo
věď na  sporadické dotazy, proč krále není 
vidět přesně v  den jejich svátku 6. ledna. 
Dobrovolníci jsou základním kamenem celé 
akce. Někteří se najdou u skautů, jiní v jed
notlivých farnostech, mnozí jsou z řad příz
nivců Oblastní charity, jindy se zase najdou 
koledníci na základní škole. Ve svém volném 
čase a  s  velkým nasazením se na  koledu 
mnohdy připravují už doma nebo v místním 
kroužku. Vystřihují koruny, dávají dohroma
dy pláště. Kdo zná zákulisí příprav, ví, o čem 
píšeme.

Největší odměnou koledníkům nejsou 
peníze. Mají samozřejmě radost, že vykole
dují i  nějaké finance na  dobrou věc, ale to 
největší potěšení jim dělá radost druhých 
a spousta zážitků. Třeba když králové zazvo
ní v půl deváté u branky a otevře pán střed
ního věku v pyžamu. Králové se zeptají, jest

li mu mohou popřát vše dobré do  nového 
roku a  zazpívat koledu. Pán rozpačitě sou
hlasí a  trpělivě čeká až do  poslední sloky. 
Jeden z králů podá pánovi malé drobnosti, 
druhý nabídne samolepku nebo klasický 
nápis křídou na dveřní futra. Třetí s kasičkou 
je pak vyzván, aby přistoupil blíž. Někdo 
daruje drobné, jiný papírové. Občas králové 
dostanou i  nějakou sladkost. A  na  světě je 
zážitek, který se potom diskutuje celé do
poledne.

Děkujeme všem, kteří se zapojili do  no
voroční koledy, a všem dobrým lidem, kte
ří našim králům otevřeli. Za  dlouhodobou 
pomoc je třeba opět poděkovat místním 
skautům!

V  Kopidlně se nakonec vykoledovalo 
12.240 Kč.

Vybrané peníze půjdou především na pří
mou pomoc v regionu lidem, kteří se ocitli 
v krizové situaci bez svého přičinění, do pe
čovatelské služby, na práci s ohroženými ro
dinami a dětmi apod.

Oblastní charita Jičín
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Každý tu zanecháme nějakou tu vzpomínku nebo stopu
Lísteček z památníku

Paní Maruška Hloušková se s námi už po ně-
kolik čísel Kopidlenských listů dělí o své vzpo-
mínky ze života, který vedle Kopidlna proží-
vala i v horské vesničce Jestřabí v Krkonoších. 
Tentokrát svým vyprávěním zamířila do  dob 
svého dětství a chybět nebude ani malé srov-
nání se současností.                                                  (kl) 

„Lísteček z  památníku,“ jak zpívají Zlatí 
Voraři, „ten nám vzpomínku dává, ať je to 
na  maminku, anebo kamaráda.“ A  já mu
sím ještě dodat: na  pana učitele Ouhrabku 
a jeho manželku Miladku.

Moje Vánoce 2021 mě vrátily v  myšlen
kách a  vzpomínkách hluboko do  dětství. 
Při hledání vánoční výzdoby jsem narazila 
na krabici plnou dopisů, pohlednic, a hlavně 
památníků: nejen můj, ale i mého syna Rudy, 
dnes již sedmapadesátiletého chlapa. Obrá
zek s  přáním od  pana učitele s  nezapome
nutelným podpisem mi připomněl roubený 
domeček s  doškovou střechou rodičů jeho 
manželky Miladky Hrušové z Poniklé.

Vzpomínky mě vrátily do  jestřabské jed
notřídní školy, 1. až 5. ročník, a stál tu vyso
ký pan učitel, který nás připravoval na cestu 
našich příštích životů. Byl tím, kdo probudil 
malou krkonošskou vesničku Jestřabí, a byl 
tím, kdo vyjednával, obcházel a  vyřizoval 
vše, co se tu postupně vybudovalo, prostě 
strůjcem všech akcí.

Začalo to zaváděním elektriky po celé vsi. 
Byla tu malá hasičská zbrojnice před Skrb
kovými a také již nevyhovující. Vyjednala se 
tedy povolená stavba nové pro dobrovolné 
hasiče. Jenom toho materiálu se navezlo 
trochu více. Stavěla se v akci „Z“, takže se tu 
uplatnily pracovité ručičky všech Jestřabáků. 
Když přišla kolaudace, tak se ti páni chytali 

za hlavu, co si ti Jestřabáci dovolili postavit. 
Nad zbrojnicí totiž byl taneční sál nebo hle
diště, jeviště a  pěkná knihovna. Hasičárna 
stála, a  tak ještě nádrž na  vodu, z  které se 
stalo krásné koupaliště – první v celém širém 
okolí, že nám ho spousta lidí, ale hlavně dětí 
záviděla. Mohl se v něm ovšem koupat, kdo 
chtěl a uměl to. Pro nás děti to byla veliká vý
zva, umět plavat.

K tomu se pořídil pionýrský tábor na Kolá
řově stráni, kde se po čtrnácti dnech střídaly 
děti z Prahy i z Moravy. Začala stavba „Letec
ké chaty“ a  neustálé vyjednávání a  prošení 
o autobus, aby měli lidé spojení do Jilemni
ce do práce a děti do Poniklé do školy. To se 
povedlo v  roce 1965. Byla tu veliká starost 
udržet sjízdnou silnici, hlavně v zimě, neboť 
tenkrát byly zimy se spoustou sněhu a váni
ce, které tu silničku pěkně zafoukaly. Letci 
poskytli úzké frézy, aby se mohly mantine
ly odfoukat, a  ponikelští jezeďáci obětavě 
protahovali brzy ráno, ale i  v  noci traktory 
i  pásákem. Jistě jsou ještě pamětníci nebo 
přímo ti, co tohle absolvovali.

Nesmím zapomenout na  „paní učitelo
vou“, jak se jí říkalo. Ta nás také učila – ruční 
práce – přišít knoflíky, patenty, vyšívat, háč
kovat, plést. A ještě nám všem dětem vařila 
obědy, to byla opravdu dobrota!

Dále nacvičování scének na  besídky pro 
rodiče. Jak se nám ten kulturní dům moc ho
dil! Nejen pro naše vystoupení, abychom se 
pochlubili, jak jsme všichni šikovní recitátoři, 
tanečníci a  zpěváčkové, ale taky pro pravi
delná nedělní kina, hasičské bály a  různé 
besedy – pan Tomíček o Mongolsku a Krko
nošském národním parku.

Tehdy ta vesnice žila. Děti, to je smích, 
radost, veselo, někdy křik i  pláč, když se 

upadlo. Jdemeli po  jestřabské silnici dnes 
nahoru, tak po pravé straně stojí moje smut
ná, opuštěná škola. Co ta toho pamatuje! 
Dále škola v  přírodě, kdysi celoročně ob
sazená dětmi 7. ročníků v  zimě na  lyžařský 
výcvik, jinak pro děti 4. ročníků, aby se na
dýchaly krkonošského povětří a  dělaly vy
cházky po okolí. Naproti nový obchod, dnes 
zavřený. Pod silnicí ten náš kulturní dům 
s pamětní deskou Jana Kadavého. Pod ním 
zdravotní středisko, kam zajížděl i lékař. Dále 
Letecká chata, dnes chata Kamarád. Nad ní 
parkoviště a pamětní deska jestřabských ro
dáků padlých za  první světové války. Ještě 
spousty vyasfaltovaných cest, aby se umož
nilo jezdit i do odlehlých míst k chaloupkám. 
Přibylo tu plno nových domů, ale chybí lidé. 
Většina našla věčný spánek na  jestřabském 
hřbitově, mnoho z nás se rozlétlo do blízké
ho, ale i vzdáleného okolí. Vydržel jen malý 
počet silných jedinců.

Každý tu zanecháme nějakou tu vzpo
mínku nebo stopu, a  tak se zase vracím 
na začátek k panu učiteli Ouhrabkovi a jeho 
manželce. Jsem jim oběma dlužna poděko
vání za sebe a své děti. Takže takhle dlouho 
a  snad i  pozdě, neboť mě již neuslyší, ale 
pro můj klid, že jsem tak učinila a  nemám 
ten pomyslný dluh. Jistě jsou doklady, že 
měl velikou zásluhu na  rozkvětu naší ves
ničky. Také se o panu učiteli říkalo, že uměl 
vyjednávat a nevzdávat se – když ho vyho
dili dveřmi, vlezl tam oknem. Pamatuji si, 
že nám ho z okolí spousta lidí záviděla. Pan 
učitel Ouhrabka, bozkovský rodák, mi připo
míná a vždy bude připomínat „kantora“ jako 
ze Zapadlých vlastenců. Velké díky.

Maruška Hloušková



32 březen 2022Kopidlenské listy

Od mašin k mašinám
O motorkách, lokomotivách a psaní s Evou Koňákovou 

Svět železnice fascinuje spoustu lidí 
od nepaměti, a  jak se ukazuje, stále více se 
v tomto prostředí prosazují i ženy. Nejsou to 
jen výpravčí, pokladní nebo vlakvedoucí, ale 
můžeme je najít i  jako strojvedoucí. Jednu 
takovou máme v našem okolí a její příběh je 
ještě zajímavější.

Připravily Andrea Menclová a Eva Koňáková

Ahoj Evo, my dvě se známe od základ-
ky tady v  Kopidlně, takže já tvůj příběh 
znám od  začátku a  přijde mi velice zají-
mavý. Nejprve jsi jezdila po závodech Mo-
toGP a teď ses dala na práci strojvedoucí. 
Jak to všechno začalo?

Ahoj Andreo, hlavně předem díky za oslo
vení. K  tomu všemu byla trochu delší cesta 
a bylo by to na delší článek o tom, co mám 
za sebou a jak se to tak nějak sešlo. Začněme 
u  motorek, protože bez toho by ani nebyl 
zbytek, co je teď. Motorky patřily do  mého 
života už od dětství, ale nejvíce se to rozjelo 
v pubertě… Tehdy jsem začala sledovat zá
vody mistrovství světa silničních motocyklů. 
Brzy mě tam zaujal svým jezdeckým stylem 
jeden závodník a  já ho spolu s  jeho konku
renty začala sledovat víc a  víc. Postupně to 
nezůstalo jen u sledování závodů v televizi, 
ale chtěla jsem jet na závody. Svět Grand Prix 
mě úplně pohltil a mým snem bylo se do to
hoto prostředí dostat víc a  snažit se uživit 
právě při tom.

Po  dostudování univerzity v  Pardubicích 
se naskytla příležitost psát pro jeden web 

právě aktuality z  prostředí MotoGP a  road 
racingu. Nejprve to byla brigáda do té chvíle, 
než si najdu práci v oboru, ale nakonec mně 
kluci nabídli práci na  plno. V  redakci jsme 
byli jen nadšenci pro motorky, a  žádný vy
studovaný novinář, přesto se nám podařilo 
web dotáhnout na jeden z nejlepších u nás, 
co se týče silničních motocyklových závodů. 
Já se nakonec dostala na  pozici šéfredak
torky, nicméně neshody s  vedením vedly 
k rozpadu celého týmu, a já zůstala na volné 
noze. Založila jsem vlastní web, začala spo
lupracovat s  Autoklubem ČR či prestižním 
časopisem Motohouse.

Jsem hrdá na to, že se holka z malé vesni
ce dostala pravidelně do závodů mistrovství 
světa, že jsem udělala několik zajímavých 
rozhovorů s  našimi nejlepšími závodníky, 
s mistry světa i  legendami, jako jsou Giaco
mo Agostini či Valentino Rossi. Kromě Grand 
Prix mě baví přírodní okruhy, takže například 
závody v našem okolí v Jičíně, Hořicích nebo 
Dymokurech nemohly chybět. Tohle prostře
dí mám moc ráda.

No a  teď pojďme dál, motocyklová se
zóna trvá prakticky půl roku a  hlavně přes 
zimu je okurková sezóna. Vzhledem k dalším 
okolnostem jsem potřebovala tuhle pauzu 
zaplnit nějakou další prací, která by mi doká
zala finančně pomoct k tomu, abych mohla 
v létě zase na závody. Myšlenku jít na dráhu 
mi vnukla moje nejlepší kamarádka Hanka. 
Díky tomu, jak mě zná, mi říkala, že by mě 
to mohlo bavit a vyřešit mi tehdejší situaci. 

Navíc díky velké nepravidelnosti by se práce 
dala přizpůsobit právě závodům… A k tomu 
tady v naší oblasti si člověk práci stejně ne
může moc vybírat.

Takže nepatříš mezi ty, kteří mají ma-
šinky rádi od dětství a sní o práci na drá-
ze?

To rozhodně ne. Můj děda byl sice nádra
žák, spousta lidí si ho určitě vybaví, ale ani 
v době, kdy tu ještě děda byl, jsem o dráze 
nepřemýšlela. Mým snem bylo pracovat 
u  motorek, což jsem si šest let plnila, ale 
jak říkám, potřebovala jsem si k  tomu najít 
stabilní práci a shoda okolností mě přivedla 
k Českým drahám.

Ty ses tedy od začátku hlásila na stroj-
vedoucí?

Původně jsem se hlásila na  vlakvedoucí, 

pokračování na straně 33

Ing. Eva Koňáková

Bydliště: Cholenice
Současná profese: strojvedoucí ČD
Domovské depo: Hradec Králové
Druhy lokomotiv: 704, 714, 794, 799, 
810, 814
Jezdí na tratích:
• Hradec Králové – Jičín – Turnov
• Jičín – Nymburk
• Nymburk – Poříčany
• Hradec Králové – Pardubice
• ve stanici v Hradci Králové (posun)
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protože by mě ani nenapadlo jít řídit, ale při 
pohovoru mně nabídli také možnost se stát 
strojvedoucí. Tahle nabídka mě překvapila 
a musela jsem si ji nechat projít hlavou. Na
konec jsem zvážila všechna pro a proti, mám 
ráda výzvy a nakonec tohle vyhrálo. Zároveň 
šlo o práci na plný úvazek, a když už se učit 
něco nového, tak ať to stojí za to.

A jsi s tímto rozhodnutím spokojená?
Určitě, před pár lety by mě to nenapadlo, 

ale tahle práce mě baví. Do  práce se větši
nou těším a  to je hlavní. Samozřejmě když 
zazvoní budík ve 3.30, tak si říkáš, proč já ne
šla někam do kanceláře, ale pak když si tam 
sedneš a  vidíš krajinu a  svítání slunce, tak 
máš radost. Jsem ráda, že mám takovou zají
mavou a pestrou práci. Navíc vím, že se mám 
pořád co učit a  potřebuji sbírat zkušenosti, 
takže to rozhodně není nudná stereotypní 
práce. Na druhou stranu je tu velká zodpo
vědnost a rizika, takže to není jen o tom se 
bavit a kochat krajinou.

Jako strojvedoucí vídáme většinou 
chlapy, jak oni tě vnímají?

Já mám štěstí, že nejsem první ani po
slední. Přede mnou už byla spousta holek, 
co začaly jezdit, takže už to pro ně nebyla 
žádná novinka. Naopak musím všechny 
pochválit za to, jak jsou na mě milí a jak mi 
vždy dokážou poradit nebo pomoci, ať už to 
bylo v zácviku, nebo i teď, když něco nevím. 
Hlavně na tom začátku byly jejich rady a po
moc hodně potřeba, protože jsem s dráhou 

neměla nic společného a někdy jsem si při
padala, jako když jsem sem spadla z  višně. 
Spousta nových pojmů, úkonů, předpisů, 
někdy i nelogických věcí, ale prostě tak jsou, 
nebylo to snadné.

A  kde tě vůbec můžeme vidět jezdit 
a kde je tvé domovské depo?

Já patřím pod Hradec Králové, kam musím 
na nástupy dojíždět. Je zajímavé, že z Kopi
dlna nebo Jičína a okolí je docela dost stroj
vedoucích, ale většina jich spadá pod Nym
burk. Jinak jsem na osobní dopravě na mo
torové trakci. Takže teď mě můžete nejvíc vi

dět na lokálce na Jičínce, tedy z Hradce přes 
Jičín do  Turnova. Pak někdy jedu i  z  Jičína 
na Nymburk a odtamtud na Poříčany. Doce
la pravidelně jezdím pozdní vlaky z  Hradce 
do  Pardubic a  někdy si střihnu posun buď 
u nás na záloze ve stanici, anebo na myčce, 
kde chystáme soupravy pro rychlíky na Pra
hu. Jak říkám, je to pestrá práce.

Kromě spousty předpisů, které asi do-
staneš do hlavy, je to také dost o technice. 
Jak tohle zvládáš?

Vzhledem k  tomu, že jsem pracovala 
u motorek, tak už jsem nějaké technické po
vědomí měla a k  tomu také z domova, kde 

máme spoustu strojů. Nějaká podobnost se 
tu našla, takže jsem na některé věci nekouka
la úplně prvně. Tím, že mám techniku ráda, 
tak právě to mě na učení bavilo asi nejvíc. No 
a od chlapů jsem se samozřejmě nejvíc sna
žila zjistit, jak se zachovat, když se něco roz
bije nebo nejde, abych si dokázala poradit, 
protože pak už na to je člověk sám. Pořád je 
ale dobré mít nějakého přítele na  telefonu, 
protože někdy ty stroje dokážou překvapit.

Ty o  svých zážitcích z  dráhy píšeš 
na svůj blog, jak tě tohle napadlo?

Jak jsem zmínila v  úvodu, mám celkem 

bohaté zkušenosti se psaním. Celkem šest 
let mě to živilo a  bavilo a  nechtěla jsem se 
toho jen tak vzdát. Práce na  plný úvazek 
na strojvedoucí, a hlavně covidová opatření 
způsobily, že jsem na závody musela přestat 
jezdit. Spousta závodů se zrušila a ty, co byly, 
většinou v  omezeném režimu. S  psaním 
jsem samozřejmě nechtěla skončit, a tak mě 
napadlo začít sepisovat nějaké zážitky z drá
hy. Pomohlo tomu také to, že se mě spousta 
kamarádů různě ptala, jak mi to jde, takže 
proč to nenapsat pro všechny najednou… 
A  symbolicky jsem to nazvala „Od  mašin 
k mašinám“.

Tvé zážitky jsou pestré, a tak mě napad-
lo, nechtěla bys sem tam napsat i  něco 
do Kopidlenských listů?

Jo, na dráze jsou zážitky skoro každý den, 
takže pokud by o to byl zájem a lidem by se 
to líbilo, můžeme to zkusit. Jinak koho by to 
zajímalo už teď, tak mé dosavadní články 
jsou na  mém webu strojvedouci.evamoto.
com.

Děkujeme za  rozhovor a  představení 
se, protože je to určitě zajímavé…

Já děkuji za  oslovení a  snad se to bude 
čtenářům líbit.
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Především bych chtěl upozornit, že moje články 
jsou zaměřeny pro nevšední život. Jedna kama-
rádka mi řekla, že si musejí najít svého čtenáře. Přál 
bych si vývoj k ideální společnosti. Bůh nejprve stvo-
řil tento svět a člověk vznikl vývojem až později. Měli 
bychom proto dávat Boha na první místo při svém 
rozhodování. Bůh je duch, a tak nám může napo-
vídat jen duchovně, ale jeho požadavky a  přání 
nám zveřejňuje Pan Ježíš. V jeho radách je mnoho 
společného s  programem komunistů, ale je tam 
velké ALE. Na druhé straně Boha čeká satan, který 
vše dobré ničí. To se nám potvrdilo v praxi. Měl jsem 
v Běcharech kamaráda komunistu Jarku Chaloup-
ského, který chodil pravidelně s manželkou do kos-
tela. Za minulého režimu vysoce postavený politik 
Alexander Dubček měl svatbu v kostele. Velký poli-
tik Gorbačov si představoval svět bez politiky. Vědec 
Sacharov, vynálezce jaderné energie, a mnoho dal-
ších významných osobností. Pokud však komunisté 
použili třídní boj v  době míru, na  což číhal satan, 
zničili všechno, co duchovně myslící lidé zde vybu-
dovali. Nejprve drobné soukromé podnikání, což 
je nejjednodušší způsob, jak donutit lidi do  práce, 
a ještě u toho přemýšlet. Dále zrušili různé nepoli-
tické spolky jako Skaut, Sokol, Selská jízda a mnoho 
dalších, kde platily duchovní, morální a vlastenecké 
zákonitosti.

Chtěl bych připomenout Selskou jízdu, kterou 
založil židovický rodák Bohumír Bradáč hned 
po skončení první světové války (v  tu dobu posla-

nec). Nejprve to byly okrskové spolky, např. kopid-
lenský, libáňský, a  to se rychle rozšiřovalo do  celé 
republiky. Vystupovali na koních při různých spor-
tovních akcích a různých slavnostech. Již v květnu 
1926 starosta ústředí Selských jízd poslanec Bohu-
mír Bradáč přejímá v Praze na koni prapor a mluví 
před tribunou. Byl to výraz povzbuzení české ves-
nice. Ve  svých stanovách měli heslo: „My členové 
Selských jízd slibujeme na  svou čest, při památce 
otců, při lásce našich matek a  při posvátné krvi, 
jež byla prolita za  vlast a  národ, že budeme pro-
vždy věrnými členy selského bratrstva, věrni svému 
stavu, národu a republice. Slibujeme pracovat pro 
pravdu a právo, jako věrní strážci národa a repub-
liky, a jsme ochotni vždy ze všech sil hájiti svobodu 
své české vlasti.“ Při nástupu Hitlera byly Selské jízdy 
prohlášeny za nepřátelské a zrušeny. Již v prosinci 
1945 hradečtí nadšenci žádali o obnovení činnosti 
spolku. Komunista Václav Nosek jako ministr vnitra 
tomu nebyl nakloněn. Soudně však bylo umožně-
no Selskou jízdu na Hradecku obnovit. Již 18. led-
na 1947 pořádala Selská jízda v Nechanicích ples. 
Hlavní organizátoři začali připravovat tradiční jez-
decké závody na 5. a 6. července 1947. Sjelo se mno-
ho jezdců z celé republiky, ale nebylo jim umožněno 
se zúčastnit, ministr vnitra Nosek použil StB na roze-
hnání jezdců. Starosta Selských jízd František Petřík 
požádal jezdce, aby udrželi při odchodu pořádek 
a  klid. V  městském amplionu řekli: „Vážené shro-
máždění, sestry a  bratři. Po  dvou rušných dnech 

opouští Selská jízda Nechanice. Bohužel jí nebylo 
umožněno ukázat vám více než rozchod do svých 
domovů, když ministerstvo vnitra jí zakázalo konati 
soutěží a  závodů. Nejsou nám selským jezdcům 
známy důvody tohoto v posledních dnech činěné-
ho opatření a litujeme, že k tomuto stavu věci došlo. 
Prohlašuji, že soutěže a závody měly jeden cíl – cho-
vatelský a sportovní. Jakýkoli jiný selští jezdci rezo-
lutně odmítají. Selská jízda zůstala na  původních 
stanovách hluboce vlastenecká. Vždyť okupanti 
dobře věděli, proč ji rozpustili. Voláme důrazně, ne-
berte nám toto málo z posledních radostí vesnice.“

Zde vidíme na  jedné straně Boží lásku, která 
vede ke štěstí, a na druhé straně zlo satana, který 
s radostí všechno ničí. Bohužel láska a pravda byly 
a  jsou vždy potlačeny zlem satana. Pro pravdu 
se již Pan Ježíš dostal na kříž. A později, když chtěl 
udělat pořádek a  prosadit pravdu mistr Jan Hus, 
byl upálen. Spravedlnost nikdy neexistovala, neb 
se lidé nedokázali ani po tvrdých zkušenostech do-
mluvit. V současné době máme sice demokracii, ale 
nemáme Božské vedení, vzniká nekontrolovatelný 
chaos. Lidské společenství se rozpadlo, Boží láska 
vymizela, a  tudíž satan ukončí naše lidské božské 
radovánky. Pokud se komunisté drží svého progra-
mu a nenechají se někteří strhnout kapitálem, ne-
použijí zbytečně třídní boj, drží se hesla, že pro Boha 
má každý člověk stejný význam, tak mají nejblíže 
ke spravedlnosti.

Antonín Erben

Blahobyt v nedohlednu

Místní skupina Českého červeného kříže 
v  Kopidlně má v  současné době 54 členů, 
z toho je jeden muž a pouze pět v nedůcho
dovém věku.

Dne 22. září se konala členská schůze. Vý
roční valné hromady byly v  důsledku pan
demie, na doporučení ČČK v Praze, zrušeny. 
Členská schůze se tak hlavně konala kvůli 
vybírání příspěvků.

4. září se pořádal tematickopoznávací 
zájezd do  Městského muzea v  Železném 
Brodě a do Minimuzea skleněných betlémů, 
kde byla možnost zakoupení drobných dár
ků a  upomínkových předmětů. Odpoledne 
jsme navštívili zámek ve  Frýdlantu. Návště
va zámku, vzhledem k  tomu, že se muselo 
vystoupat více než 300 schodů, byla pro 
některé návštěvníky dosti náročná. Na tento 
zájezd byl použit grant od Městského úřadu 
Kopidlno, za který srdečně děkujeme. Grant 
byl použit jako příspěvek na  dopravu pro 
členy.

V  říjnu se konal jediný zdravotní dozor, 
a  to při Pohádkovém odpoledni v  zámec
kém parku, které pořádaly místní Kopidlen
ské žížalky. Dozor měla paní Zuzana Mlyná
řová a Petra Smutná. Nikdo nebyl ošetřen.

Ve  spolupráci s  Kulturním a  vzdělávacím 
centrem a  knihovnou Kopidlno byla pořá
dána akce AVON party s  ukázkou výrobků 
AVON a jejich praktického využití.

Za ČČK Svatava Pelantová

Organizace včelařů Kopidlno má 
na  konci roku 2021  43 včelařů, při
čemž přibyli šikovní nováčci, a  vče
lařský kroužek mládeže z  23 obcí 
a města Kopidlna. Včelařský rok 2021 
jsme zahájili kontrolou zdravotní si
tuace včelstev, kterou provedlo roz
borem odebraných vzorků pracoviš
tě Výzkumného ústavu včelařského 
v Dole, pobočka Hradec Králové.

Letošní včelařská sezona byla pro 
svůj chladný počátek opět netypická, 
ale pro spoustu včelařů byl ohled
ně produkce medu rok 2021 celkem 
úspěšný.

Vzhledem ke stále nepříznivé pan
demické situaci neproběhl tradiční 
společně se zahradnickou školou 
v  Kopidlně pořádaný včelařský ples. 
Přes nepřízeň se podařilo uspořá
dat za  dodržení protiepidemických 
opatření 5. června 2021 v Mladějově 
Okresní včelařský den. Za  podpory 
organizace, jmenovitě přítele Šol
tyse, pracoval ve  škole v  Běcharech 
žákovský včelařský kroužek se šesti 
dětmi.

Šárka Lojdová, předseda ZO Kopidlno

Přesně před rokem v prvním čísle Kopid
lenských listů roku 2021 jsme hledali auto
ry básně „o šlapkách“, kterou listům zapůjči
la p. Špicarová.

Autorka se nám přihlásila hned po výzvě, 
je jí paní Eva Koutová z Mlýnce. Její manžel 
Míra psal kroniku milovníků šlapek, tedy 
účastníků někdejších cyklovýletů po  oko
lí, od  roku 1990 do  roku 1999. Kroniku 
nám zapůjčil a  my pro vás chystáme čtení 
do dalších listů.

Zároveň chceme uspořádat setkání „mi
lovníků šlapek“ v KVC, věříme, že při takové 
akci bude velká legrace. Setkání plánujeme 
na červen 2022. Jeli mezi čtenáři našich lis
tů milovník šlapek a účastník výletů, nechť 
se ozve na tel. 776 080 190, budou mu po
dány bližší informace o akci.

Míša Havelková

Český červený kříž  
v Kopidlně v roce 2021

Chystáme setkání 
„milovníků šlapek“ Pro spoustu včelařů 

byl rok v produkci 
medu celkem úspěšný
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Nenechte se okrást po telefonu nebo přes internet

I jedna chyba vás může stát úspory!

Policie ČR varuje před podvodníky v online prostředí
Policisté se v Královéhradeckém kraji v po

slední době stále častěji setkávají s případy 
podvodného jednání, které probíhá zejmé
na v online prostředí, tedy na internetu. Tyto 
případy mají podobný scénář. Podvodníci se 
za pomoci telefonu i sociálních sítí snaží na
vázat kontakt s  konkrétní občanem a  vylá
kat od něj pod smyšlenými příběhy finanční 
prostředky. A jak takové podvodné jednání 
probíhá?

Vylákání přístupových údajů k plateb-
ním kartám a internetovému bankov-
nictví

Tyto podvody mohou probíhat po telefo
nu, v  SMS zprávách nebo v  aplikacích jako 
WhatsApp či Messenger, případně může 
přijít takový požadavek i  formou emailu. 
Podvodník se často vydává za zaměstnance 
bankovní instituce a  požaduje přístupové 
údaje k platebním kartám a internetovému 
bankovnictví. Pokud je volaný poskytne, ná
sledně si podvodník sám převede jeho pení
ze na jiný účet.

Policie v tomto případě radí a doporučuje:

• NEREAGUJTE na  pokyny v  příchozích 
zprávách a NEPOSKYTUJTE soukromé in
formace.

• NENECHTE se přesměrovat na  jiné strán
ky, často k  nerozeznání od  stránek vaší 
banky.

• NIKOMU nesdělujte kód (bezpečnostní, 
ověřovací, jednorázový), který vám přišel 
nečekaně.

• VŽDY využijte zadání přímé cesty do  in
ternetového bankovnictví tak, jak jste 
zvyklí.

• V  PŘÍPADĚ POCHYBNOSTÍ kontaktujete 
telefonickou linku své banky a  ověřte si 
jejich požadavek.

• BANKOVNÍ INSTITUCE po klientech nikdy 

nepožadují zadávat citlivé informace for
mou emailových či SMS zpráv.

Podvod typu „americký voják“ 
V  tomto případě podvodníci těží ze zís

kání důvěry zejména osoby opačného po
hlaví pod záminkou společné budoucnosti. 
Snaží se zkontaktovat osobu (oběť) přes 
různé komunikační portály, ať už seznam
ky, či sociální sítě, mnohdy za  využití Goo
gle překladače. Ústředním motivem tohoto 
podvodu, a tedy vymyšleného příběhu bývá 
slib společného života, přesun majetku a ná
vnadou pak zlato, peníze či jiné cennosti. 
Když podvodník získá vaši důvěru, požádá 
vás o  pomoc při přesunu svého údajného 
majetku z  nějakého nebezpečného mís
ta typu Afghánistán, Sýrie nebo z  jiných 
států s  nestabilním režimem, kde jsou pří
tomny mezinárodní síly apod. Podvodník 
se zpravidla vydává za  amerického vojáka, 
námořníka, právníka, lékaře či úředníka, ale 
i umělce, který je zde na misi, má ušetřené 
peníze nebo má možnost získat třeba dědic

tví, a potřebuje nalézt někoho, kdo mu po
může s  vyvedením zmiňovaného bohatství 
mimo nebezpečnou zemi, případně mu tím 
pomůže se záchranou života. Následuje pří
slib společné budoucnosti se zajištěným člo
věkem, popřípadě příslib podílu z  majetku. 
Dalším varovným momentem je, že takový 
údajný člověk vás opakovaně žádá o peníze.

Policie v tomto případě radí a doporučuje:

• BUĎTE OPATRNÍ a  nikomu neznámému, 
natož internetovému příteli, neposílejte 
žádné finanční prostředky.

• VŽDY v  takovýchto případech poproste 
o názor dalšího člověka, který se na situaci 
bude dívat nezatížený předešlou roman
tickou či naléhavou komunikací.

Při podezření na protiprávní jednání udě
lejte dokumentaci (snímky obrazovky, zá
lohy emailů a  komunikace) a  nahlaste vše 
na nejbližším oddělení Policie České repub
liky nebo na tísňové lince 158!

Pozor! Chce po  vás někdo jménem 
vaší banky či Policie ČR přístupové 
údaje do  internetového bankovnictví 
či údaje o platební kartě? Nebo abyste 
provedli platební transakci z  důvodu 
hrozícího útoku na váš účet? Nereaguj
te, jde o podvodníka! Ihned kontaktujte 
svoji banku či volejte 158!

Nikdy nikomu nesdělujte své přihla
šovací údaje do  internetového ban
kovnictví ani čísla ze své platební karty. 
Banky se na ně neptají, ani zprávami či 
emailem neposílají odkazy na  weby, 
kde jsou vyžadovány!
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Jak prožívaly uplynulý rok oddíly  
T. J. Sokol Kopidlno
Oddíl stolního tenisu

Stolní tenis v Kopidlně se vzhledem ke ko
ronavirové situaci nevyvíjel v roce 2021 dob
ře. Soutěž původně začala, ale následně byla 
přerušena a nakonec byl celý ročník anulo
ván. Nutno ještě zmínit, že oddíl se musel 
rozloučit se dvěma skvělými sportovci, kteří 
nás bohužel navždy opustili. Byli to Vašek 
Ševců a Fanda Brodský. Čest jejich památce 
a nikdy na ně nezapomeneme.

Další sezóna již pak začala velmi dobře. 
Došlo k  celkovému uvolnění nařízených 
opatření a  to nám umožnilo zahájit sezónu 
2021–2022. Pro tuto sezónu má oddíl stolní
ho tenisu celkem 16 členů. Z toho je celkem 
12 dospělých. Jedna hráčka je věkem doros
tenec a  také máme oddíl žáků, ve  kterém 
jsou zatím 3 členové, kdy přístup dalších čle
nů je otázkou času.

Tím také byl určen počet oddílů. V  do
spělé kategorii má T.  J. Sokol Kopidlno dva 
oddíly, kdy A tým hraje regionální soutěž II. 
třídy a B tým hraje regionální soutěž IV. třídy. 
Posledním, třetím oddílem je pak tým žáků.

Od měsíce října se pak rozeběhla samot
ná soutěž družstev. Všechny týmy začaly 
sezónu s elánem a nasazením, po roční pře
stávce. V průběhu rozehrané sezóny se však 
již vyskytly problémy v  soutěži žáků, kdy 
vzhledem ke  karanténě jiných oddílů bylo 
druhé kolo z  pohledu kopidlnské mládeže 
odloženo a zatím ani není jasné, zda vůbec 
proběhne.

Naše oddíly jsou v  bojích o  body tak, že 
A tým bojuje v horní polovině tabulky, a po
kud vše bude probíhat, jak má, tedy že nikdo 
neonemocní, tak se tento tým může ještě 
poprat o postupové příčky. B tým a tým dětí 
se zatím pohybují ve  spodních polovinách 
obou tabulek. Herně to určitě není špatné, 
ale bohužel jsme prohráli s lepšími soupeři.

Nyní na konci roku 2021 je stav takový, že 
i v našem oddílu jsou nově nakaženi korona
virem někteří hráči, a tím je stav našich týmů 
zcela ohrožen. Zároveň musíme také uvést, 
že nově nastavovaná pravidla pro amatér
ské soutěže se nevyvíjejí dobře. Proto nyní 
budeme doufat, že soutěže takto nastavená 
opatření příliš neovlivní a  všechny soutěže 
a  také všechny sporty budou moci za  přís
ných pravidel dál probíhat.

Alexander Petr

Oddíl nohejbalu
Tento rok se náš oddíl nohejbalistů zú

častnil tří amatérských soutěží.
První soutěž byla spíše soukromá (pro 

zvané) a  konala se v  Kopidlně. Jednalo se 
o Zajda cup, kde se účastnil pouze jeden tým 
našeho oddílu, který skončil na 3. místě ze 7 
zúčastněných týmů.

Druhá soutěž probíhala na Březině u Jičí

na, tento turnaj se již tradičně koná na trav
natém povrchu a  má dlouholetou tradici. 
Turnaje se účastnily dva naše týmy: Top 
Guns a JBMNT. Účast byla solidní, zúčastnilo 
se 20 týmů, ty byly rozděleny na 4 skupiny, 
z kterých se postupovalo do pavouka (z ka
ždé skupiny 4 týmy). Z  našeho pohledu se 
jednalo o úspěšnou akci, kde oba týmy měly 
nakročeno do  finálové čtveřice, ale před 
branami finále byly vyřazeny, díky tomu se 
střetly v závěrečném souboji o 5. a 6. místo, 
kde nakonec úspěšnější Top Guns zvítězil.

Již po  několikáté jsme byli též pozváni 
do  Čelákovic. Turnaj navštěvujeme již ně
kolik let. Čelákovice, jak někteří možná vědí, 
jsou jedno z  větších center českého profi 
nohejbalu, každý rok pořádají amatérskou 
soutěž, kde se střetávají profesionální hráči 
s  těmi amatérskými, příležitost jak dělaná 
pro nabrání nových zkušeností. Zde oba 
naše týmy skončily na  7. a  8. příčce z  16 
týmů, což se dá považovat za úspěch, jelikož 
před námi byly už jen týmy, které hrají ligu, 
až na jednu výjimku.

Také aktivně trénujeme 2× až 3× týdně 
na našem nohejbalovém hřišti na sokolovně.

Michal Novák

Oddíl ledeckých táborníků
Letošní sezóna na  táboře v  Ledcích se 

vrátila po  loňské pauze v  pořádání tábora 
do starých kolejí. I když jsme dlouho váhali, 
jestli tábor za  koronavirových omezení po
řádat, či ne. Nebylo totiž dlouho jasné, jaká 
pravidla budou hygienou letos nastavena. 
Vlastní příprava tábora probíhala od dubna, 
kdy víkendovou brigádnickou činností členů 
Sokola – oddílu ledeckých táborníků – a bu
doucích členů personálu tábora probíhaly 
různé údržbářské práce. Čistila se studán
ka, natírala mola, vymalovaly se dvě chaty, 
musel být rekonstruován odpad z kuchyně. 
Za pomoci stromolezecké firmy musely být 
pokáceny čtyři nebezpečné stromy v  tá
boře, za  které jsme vysazovali ihned nové. 
Díky grantu města Kopidlna a  daru firmy 
Lasercentrum Liberec jsme uskutečnili první 
etapu náhrady starých, letitých, dosluhují
cích postelí. Vyměněno bylo celkem osm po
stelí a  matrací, jejichž výrobu zajistila firma 
Libora Valenty. Pro děti jsme nechali opět 
vyrobit oblíbená táborová trička se symboly 
tábora, letos v šedé barvě.

Tábora se zúčastnilo 66 dětí, tedy trochu 
omezený počet z  důvodu koronavirových 
opatření. Na  tábor jsme odjížděli 3.  7. Tím 
jsme se dostali do „covidové bubliny“, pro
tože pokyny pro pořádání táborů byly po
měrně tvrdé – žádné návštěvy, žádné výle
ty, žádný kontakt s  veřejností v  okolí. Ještě 
jedno omezení letošní tábor měl, bohužel 
se o  něj postarala příroda, a  to výskytem 

cerkárií v  rybnících v  okolí tábora. Cerkárie 
způsobují svědění kůže a následně pupínky 
na kůži, takže koupání bylo tentokrát výraz
ně omezeno jen na rychlé osvěžení.

Program tábora byl tradičně zaměřen 
na  pohybové sportovní aktivity formou at
letické a  střelecké olympiády jednotlivců 
a  sportovních soutěží družstev. Velký časo
vý úsek zabírala táborová hra družstev Stroj 
času. Tato hra byla původně připravována 
již pro loňský tábor, který jsme z  důvodu 
koronaviru loni nepořádali. Letos byla tedy 
ještě vylepšena a  za  hlavní rekvizitu, stroje 
času se zvukovými i světelnými efekty, by se 
nemuselo stydět žádné studio fantastických 
filmů. Hlavní hrdina – časonaut – ztrosko
tal se strojem času v prostoru tábora. Přežil 
a snažil se stroj času opravit a vrátit se zpět 
do své doby. To se mu však tak zcela neda
řilo, a  tak se postupně objevil v  pravěku, 
ve  starověkém Římě, ve  vesnici Asterixe 
a  Obelixe, na  Divokém západě, v  Americe 
v době prohibice či ve druhé světové válce. 
Nakonec se mu podařilo vrátit zpět do  své 
doby a zabránit dalšímu válečnému konflik
tu. Celá hra byla doprovázena výpravnými 
scénkami vedoucích, ze kterých následně 
vyplynul úkol pro družstva. Počasí nám ce
lých 14 dnů tábora přálo, dvě kratší bouřky 
osvěžily vzduch a některým dětem přinesly 
dosud nepoznané zážitky. Večerní stezky 
odvahy byly též pro někoho prvním se
známením s  noční přírodou. Dva táborové 
ohně, doprovázené zábavným programem 
družin, zahájily a  také ukončily tábor. Celý 
tábor proběhl v  klidu, až jsme se divili, jak 
hodné děti letos máme. Žádná návštěva lé
kaře, žádný kázeňský prohřešek, a  tak jsme 
17. 7. ukončili naše táborové dobrodružství.

Následně byl tábor na 14 dnů zapůjčen již 
tradičně Klubu dětí Dobrovice pro pořádá
ní jejich tábora. Celý srpen a  září probíhala 
potom již rodinná rekreace členů i nečlenů 
Sokola. V  půlce října byly táborové stavby 
rozebrány, uloženy a táborová základna za
zimována.

Milan Šafler

Oddíl sportovní všestrannosti žen
I v roce 2021 jsme pocítily jako všichni co

vidová opatření. Akce se konala pouze jed
na, a to 12. 9. 2021 „Léčení hudbou“, kterou 
pořádal klub důchodců z  Běchar. Zde jsme 
zajišťovaly občerstvení. Před prázdninami 
jsme připravily prostory sokolovny pro děti 
tanečního kroužku z Jičína. Soustředění pro
bíhalo v  týdnu od  4.  do  7.  7. 2021 a  druhé 
od 22. do 27. 8. 2021. Od uvolnění opatření 
probíhají pravidelná cvičení žen 1× týdně.

Sokolovna byla též 2× zapůjčena k pořá
dání prodejních akcí.

Dana Hojerová
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Modeláři se vydali na stmelovací cestu za pokladem
V  listopadu a  prosinci loňského roku jsme 

dolétávali několik seriálových soutěží, které 
se započítávaly do žebříčku i do Českého po
háru. V pohárových soutěžích si nejlépe vedl 
náš nejstarší člen klubu Václav Krejčík. Obsadil 
první a třetí místo v kategorii F1G. V celkovém 
hodnocení Českého poháru mu to vyneslo, 
ve velké konkurenci, třetí místo. V celorepub
likovém žebříčku modelářů jsme opět obsa
dili velmi dobré umístění. V přiložené tabulce 
můžete vidět, jak jsme dopadli v  porovnání 
modelářů z celé republiky.

V  loňském roce jsme dohromady odlétali 
48 soutěží po různých koutech naší republiky.

Žákovský kroužek se rozšířil o  další nové 
členy. Stihli postavit svá první házedla. Někteří 
z nich již absolvovali první lednové a únoro
vé závody. Zdá se, že je to baví, a to je základ 
k  úspěchu. Zatím staví modely ze stavebnic, 
které mají předpřipravené díly. Potom přijdou 
na řadu modely složitější, ale také výkonnější. 
Vyberou si kategorie, které jim budou nejvíce 
vyhovovat a na které budou mít také fyzicky.

Pro stmelení kolektivu jsme uspořádali vý
let pěšky do Ledců. Vyšli jsme v pátek 21. led
na okolo čtrnácté hodiny. Aby dětem dvace
tikilometrová cesta lépe ubíhala, nazvali jsme 
ji „Cesta za pokladem“. Dopředu jsme po tra

se rozmístili sedm psaníček s  různými kvízy 
a úkoly. Podle mapky jsme šli směrem na Buči
ci, Doubravany, Seletice a  chatu v  Ledcích. 
Cesta dobře ubíhala. Malé osvěžení na Bučici 
a  v  seletické hospodě přišlo vhod. Na  chatu 
jsme dorazili v 19 hodin. Tam na nás čekal PO
KLAD, který děti luštily a zdárně vyluštily. Byl 
to náš náčelník, předseda, vedoucí a kamarád 
Milan Šafler. Ten nám topil, připravil občerst
vení a  uvařil polévku – prostě POKLAD. Děti 
dostaly za odměnu nějaké sladkosti a na osla
vu zdolané cesty dětské šampáňo.

Sobotní ráno nás přivítalo krásnou sně
hovou nadílkou, ze které jsme měli všichni 
radost. A  tak se stavěli sněhuláci a  také iglú. 
Po  pěkné koulovačce byly bramboráky dob
rou odměnou. Po malé odpolední procházce 
a koupeli jsme debatovali o věcech možných 
i  nemožných, až do  nočních hodin. V  neděli 
po snídani jsme si zabalili, uklidili a vydali se 
na zpáteční cestu. Po domluvě jsme šli jenom 
do Rokytňan a odtamtud autobusem do Ko
pidlna.

V sobotu 12. února jsme na letišti v Hořicích 
pořádali druhý ročník soutěže O putovní po

hár LMK Kopidlno. Ten se létá v  kategoriích 
F1G, F1H, F1J a  je zařazen do seriálu soutěží 
Českého poháru. Je to prestižní soutěž v těch
to kategoriích. Krásné, slunečné počasí s mír
ným větrem podpořilo výkony soutěžících. 
Po  základních kolech muselo nastat rozlétá
vání. Teprve až čtvrté kolo rozletu určilo ko
nečné pořadí. Krásnou soutěž jsme zakončili 
v 16:30 hodin předáním cen a diplomů vítě
zům. Bohužel naši borci tentokráte na oceně
ní nedosáhli.

Ale v neděli se létal další závod Českého po
háru také v Hořicích, kde v kategorii F1G suve
rénně vyhrál Patrik Švorc. Ukázal pevné nervy, 
velké soustředění a jako žák přelétal všechny 
seniory. V  kategorii F1H létala dobře Veroni
ka Švorcová. Smůlu měl Milan Šafler, kterého 
technická závada na  jeho modelu vyřadila 
z rozlétávání o cenné kovy.

Další soutěže nás čekají a  letos přibudou 
snad i ty zahraniční. Budeme se snažit dobře 
reprezentovat naše město, klub i sebe samot
né. Určitě s  dětmi vyrazíme i  na  další výlety. 
Děkujeme všem za vaši přízeň a podporu.

František Zajíc

Kategorie Umístění
F1A žáci 1. Jan Zajíc 2. Veronika Švorcová
F1B žáci 1. Patrik Švorc  
F1G žáci 1. Patrik Švorc  
F1G senioři 5. Václav Krejčík  
F1H žáci 1. Veronika Švorcová 2. Jan Zajíc
F1H senioři 3. Milan Šafler 13. František Zajíc st.
A3 žáci 3. Veronika Švorcová  
A3 senioři 6. Milan Šafler 1. Junior – Matěj 

Tichý
P30 senioři 8. Vladimíra Švorcová 10. Václav Krejčík
H žáci 1. Jan Zajíc 4. Patrik Švorc
H senioři 5. Zdeněk Švorc 14. František Zajíc st.

Účastníci výletu v Ledcích.

Václav Krejčík na soutěži ČP. Ledová koupel.
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Během Tomášovy kariéry jsme měli 
desetkrát sbalenou domácnost
Nejúspěšnější sportovec okresu Jičín 2021 je z Kopidlna

V  lednu 2022 proběhlo v  Jičíně vyhláše
ní nejúspěšnějších sportovců okresu Jičín 
2021. Jedná se o  tradiční vyhlášení nejú
spěšnějších sportovců, trenérů a  sportov
ních kolektivů okresu Jičín. Od představitelů 
Unie sportu Jičínska převzal ocenění Tomáš 
Sedláček, fotbalový hráč FK Kopidlno. Po
kusím se Tomáše představit. Hledala jsem 
na internetu a z mnoha článků vybrala snad 
to nejdůležitější.

Tomáš je univerzální fotbalista s  pověstí 
neúnavného bojovníka. Narodil se 29. srpna 
1980 v  Nymburce. Dětství prožíval v  Rož
ďalovicích, kde navštěvoval základní školu 
a kopal za místní žákovské družstvo. Protože 
tamní klub neměl dorostenecký tým, na rok 
se přesunul do Kopidlna, ale záhy se do Rož
ďalovic vrátil a  začal střílet góly za  dospělé 
ve  středočeské krajské soutěži 1. A  třídy. 
Vystudovaný elektrotechnický průmyslovák 
po  maturitě úspěšně absolvoval nástavbu 
na  CNC stroje. Mladá Boleslav Tomáše ob
jevila v roce 2001 a nabídla mu z amatérské 
krajské soutěže poskočit do druhé ligy. V Bo
leslavi podepsal svou první profesionální 
smlouvu, chvíli hostoval v  Čáslavi a  Kolíně. 
V první lize poprvé nastoupil 9. srpna 2004 
v  zápase FK Mladá Boleslav : Jablonec 1:0, 
tento zápas byl zároveň boleslavskou histo
rickou premiérou v nejvyšší soutěži. Na prv
ní prvoligový gól čekal až do desátého kola 
a dal ho ve Zlíně při tehdejší trenérské pre
miéře Dušana Uhrina na  mladoboleslavské 
lavičce. V roce 2005 před zahájením mistrov
ské sezóny se při tréninku zranil a s přetrže
ným křížovým vazem ulehl na operační sál. 
Na hřiště se dokázal vrátit po půl roce. V roce 
2006 pomohl Boleslavi v postupu do Poháru 
UEFA, když v  nezapomenutelném emotiv
ním závěru střetnutí FK Mladá Boleslav – 
Olympique Marseille 4:2 dal poslední, a tím 
pádem postupový gól. Podobný kousek 
předvedl o  rok později na  hřišti sicilského 
Palerma, kdy jediným gólem ve hře a potom 
závěrečnou přesnou trefou v  penaltovém 
rozstřelu postrčil FK Mladá Boleslav do pod
zimní fáze Poháru UEFA. Za Mladou Boleslav 
v  letech 2004–2008 odkopal 84 ligových 
utkání, ve kterých dal devět gólů. V létě 2008 
ve  svých 28 letech přestoupil do  SK Dyna
mo České Budějovice. První rok byl skvělý, 
pravidelně nastupoval a  nastřílel 9 branek. 
Později se Tomášovi přestalo střelecky dařit 
a stal se z něho náhradník. V roce 2011 přišlo 
hostování v FC Zenit Čáslav, Tomáš zde pro
žil jedno z nejpříjemnějších tříměsíčních ob
dobí v životě. Dařilo se mu na hřišti, vstřelil 6 
branek a zapadl do fantastické party kluků, 

kterou nikde jinde nezažil. Bohužel Čáslav 
nemohla Tomáše z finančních důvodu kou
pit, a  proto začal shánět nové působiště. 
Na zkoušce byl ve slovenském Ružombero
ku. V  roce 2011 se stává hráčem FC Vysoči
na Jihlava, role nejstaršího hráče kádru mu 
vůbec nevadí. :) Na  jaře 2013 přestupuje 
do FC ŽĎAS Žďár nad Sázavou, v této době 
má na  svém kontě starty v  evropských po
hárech, 157 startů a  19 gólů v  Gambrinus 
lize a  též 116 utkání a  24 branek ve  druhé 

nejvyšší soutěži. Ve statistikách jsem se do
četla, že v nejvyšší soutěži odehrál 8 sezón, 
debutoval ve  23 letech a  poslední zápas 
v nejvyšší soutěži odehrál ve 32 letech, zís
kal 15 žlutých karet a jednu červenou. V roce 
2013 přestupuje do  SK Převýšov, který je 
účastníkem České fotbalové ligy. Zde hraje 
do roku 2019 a poté se vrací do FK Kopidl
no, kde hostoval jednu sezónu jako doroste
nec. Ke Kopidlnu má kladný vztah, pochází 
odsud jeho maminka Jaroslava a  manželka 
Andrea, takže nejdůležitější ženy jeho živo
ta. S manželkou mají dva syny Tadeáše a Teo
dora, minimálně Tadeáš jde v  kopačkách 
„ve stopách“ Tomáše. V Kopidlně v ulici Luční 
mají svůj vysněný baráček a uvidíte je skoro 
na každé akci, protože mají rádi nejen fotbal.

Tome, je to vše pravda? Nebo chceš něco 
doplnit?

Tomáš: „Asi tě překvapím, ale za mě je to 
super.“

Velkou oporou je všem svým klukům prá
vě maminka a manželka Andrea. Na ni mám 
také jednu otázku. Protože mám syna fotba
listu, tak vím, jak moc je život s  fotbalistou 
v  rodině náročný, a  to ho neznám z  ligové 
úrovně. Co pro tebe bylo nejtěžší za ty roky 
a co je naopak nejkrásnější na životě s fotba
listou?

Andrea: „Život se sportovcem opravdu 
není jednoduchý, člověk bohužel nemá jis
totu a stabilní zázemí. Musí se počítat se zra
něními, která sport doprovází. V neposlední 
řadě musí rodina řešit změny bydliště. Stě
hování se nevyhnulo ani nám. Během Tomá
šovy fotbalové kariéry jsme měli desetkrát 
sbalenou domácnost v  krabicích a  přesou
vali se po republice, což jsem jako problém 
neviděla, tedy pokud se nám narůstající 
objem věcí vešel na náklaďák. Ale zabydlet 
se a najít si nové přátele nebylo vždy jedno
duché.

Naštěstí mám ráda cestování, ráda řídím 
auto a objíždění stadionů patřilo k mým ob
líbeným víkendovým aktivitám. A samozřej
mě pokud se mohlo vyrazit někam za hrani
ce, tak to byla třešnička na dortu.

Ráda vzpomínám na  procházky s  ko
čárkem po  Českých Budějovicích, Českém 
Krumlově, Lipně a  do  zoo v  Hluboké nad 
Vltavou jsme jezdili několikrát v  týdnu. Pro 
bydlení s rodinou se nám velice líbila Jihlava, 
která byla menší, ale nabízela vše, co máme 
rádi. Plavecký bazén téměř za  domem, 
do zoo jsme dojeli do deseti minut a během 
zimních měsíců jsme za stejnou dobu mohli 
nastupovat na lyžařský vlek na Šacberku.“

Hledala a ptala se Míša Havelková
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Jak ve Pševsi nadělovala Barborka

V  sobotu 4. prosince 2021 byla ve  Pševsi 
na hřišti u bývalé požární zbrojnice pro děti 
z obce připravena vánoční hra.

Děti mohly v  průběhu odpoledne vyřešit 
hádanku s vánoční tematikou, která prověřila 
děti ze znalostí vánočních zvyků, nebo projít 
andělskou a  čertovskou stezku se spoustou 
zábavných úkolů. Vánoční atmosféru dokres
lil poslech koled a počasí se postaralo i o sně
hovou nadílku. Všechny děti, které se zúčast
nily, byly obdarovány balíčkem s dobrotami.

Jana Čtvrtečková

Z nebe spadla, svítí z dáli,
aby mohli vzdát hold králi.
Je to hvězda pálivá,
zlatou barvou zářívá. (kometa)

Tahle holka hodná je,
do punčochy nám naděluje.
Zrovna dneska svátek slaví,
popřejme jí všichni zdraví. (Barborka)

Hádanky

Sportovní rybolov v Kopidlně v roce 2021

HC Žralok Pševes 
sehrál v roce 2021 
většinu zápasů

Kuželkářům zbyly 
pouze tréninky

Český rybářský svaz, z.  s., místní organi
zace Kopidlno, zajišťuje pro občany z Kopi
dlna a  blízkého okolí vyžití ve  sportovním 
rybolovu. Sportovnímu rybolovu se v  roce 
2021 věnovalo 157 členů naší organizace, 
z  toho 28 dětí, 14 žen a  3 těžce zdravotně 
postižené osoby. ČRS MO Kopidlno provo
zuje po  celý kalendářní rok 2021 rybářský 
kroužek pro děti. V  roce 2021 ČRS MO Ko
pidlno pořádala tři rybářské soutěže, a  to 
v lovu ryb na udici dne 12. 6. 2021 pro mlá
dež a dospělé osoby a dne 10. 7. 2021 pro 
děti. Soutěží se zúčastnilo 32 dospělých 
osob a 37 dětí. Soutěžícím byly poskytnuty 

HC Žralok Pševes není oficiální spolek, 
ale parta kluků a chlapů, kteří si jdou rádi 
zahrát hokej. Nejmladšímu hráči je asi 30 
let a  nejstaršímu přibližně 65 let. Tento 
hokejový tým spoluorganizuje od  října 
do  března přibližně 20 zápasů na  zim
ním stadionu v Jičíně. Stálým soupeřem 
je hokejový tým HC Cholenice. I přes růz
ná mimořádná opatření, která platila bě
hem pandemie covidu19, sehráli v roce 
2021 většinu plánovaných zápasů.

František Vlček

Plánovaný Přebor Kopidlna 2021 
v kuželkách se z důvodu covidu již po
druhé nekonal. Družstvo se scházelo 
pouze k tréninkům v hale Sportovního 
kuželkářského klubu Jičín. Letošní rok 
snad již proběhne bez omezení a  bu
deme se moci sejít v  plné síle a  počtu 
nejen při trénincích.

Michal Zikmund

ceny a občerstvení. Dále ČRS MO Kopidlno 
pořádala dne 28. 8. 2021 celokrajskou sou
těž pro děti v  rybolovné technice. Soutěže 
se zúčastnilo 42 dětí. Dětem bylo poskytnu
to stravování, občerstvení a  ceny. ČRS MO 
Kopidlno v  roce 2021 zajistila dětem z  ry
bářského kroužku účast na dalších třech ry
bářských závodech pořádaných Českým ry
bářským svazem v Královéhradeckém kraji. 
ČRS MO Kopidlno v roce 2021 zajistila pro
střednictvím svých členů chov ryb ve třech 
chovných rybnících.

Rostislav Vodák

Rybářská soutěž dětí, Kopidlno 10. července 2021.

Vánoční stromeček 
ve Pševsi zazářil

Několik let v „adventu“ je i ve Pševsi vá
noční stromeček. Roste u požární nádrže 
kde ho zasadila jedna chalupářka, aby 
ubránila před řidiči travnatou plochu.

Je to pár let, co si několik dětí s pomocí 
dobrovolnic tento stromeček „oblékalo 
do vánočního obleku“. Letos byl ale stro
meček jiný. Jiný v  tom, že na  něm byly 
zavěšeny světelné řetězy. Svítící strome
ček byl zpestřením blížících se vánočních 
svátků.                                    Jana Čtvrtečková
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HC Kopidlno v Memoriálu Jardy Václava
Již 5. ročníku Memoriálu Jardy Václava nad 

40 let se před sezónou 2021–2022 zúčastnil 
tým z  našeho města HC Kopidlno. Celkem 
čtyři týmy se v  utkáních hraných na  2× 15 
minut čistého času utkaly formátem každý 
s  každým, což pro každý tým znamenalo 3 
utkání + zápas o umístění. Turnaje se zúčast
nily týmy HC Kopidlno, Old Legends Spirit, 
HC Ronal Jičín a HC Lomnice nad Popelkou.

První zápas byl velice vyrovnaný, ale na
šemu týmu se dařilo střelecky, a tudíž první 
zápas vyhrálo Kopidlno.

HC RONAL JIČÍN – HC KOPIDLNO 2 – 4 
(1:1, 1:3)

01:11 Zdeněk Augusta /1 (Radim Vaníček 
/1), 24:27 Zdeněk Augusta /2 – 06:51 Tomáš 
Svovoda /1 (Tomáš Jansta /1), 15:29 Zdeněk 
Pekárek /1 (Tomáš Plíšek /1, Tomáš Svoboda 
/1), 22:30 Ivan Rybka /1 (Zdeněk Pekárek /1), 
26:38 Aleš Michal /1

To bylo ale poslední vítězství našeho týmu 
v turnaji. K druhému zápasu jsme nastoupili 
proti pozdějšímu vítězi turnaje Lomnici, kte
rý jsme nezvládli a prohráli jednoznačně 1:5.

HC KOPIDLNO – STARÁ GARDA LOMNICE 
1 – 5 (1:1, 0:4)

02:55 Tomáš Jansta /1 (Tomáš Svoboda 
/2) – 13:49 Petr Vágenknecht /3 (David Blá
ha /4), 18:11 Daniel Boháč /3, 23:07 Petr Vá
genknecht /4 (David Bláha /5, Zdeněk Václa
vec st. /1), 26:36 Zdeněk Bulíček /1, 28:57 PP 
Daniel Boháč /4 (David Bláha /6)

K  třetímu zápasu proti Legendám jsme 
nastoupili s  vědomím, že nám stačí nepro

hrát, abychom postoupili do  boje o  prven
ství v turnaji. Ale od začátku jsme tentokrát 
tahali za kratší konec a zápas nakonec pro
hráli 2:4.

HC KOPIDLNO – OLD LEGENDS SPIRIT 2 – 
4 (1:2, 1:2)

08:24 Zdeněk Pekárek /2 (Petr Jaroš /1), 
25:46 Aleš Michal /2 (Vladislav Kosina /1) – 
06:10 Robert Březák /2 (Milan Jung /2), 12:06 
PP Radek Bělina /2, 16:25 Marek Nečesaný /1 
(Marek Palouš /2), 18:23 Milan Jung /1 (Ro
bert Březák /1)

Konečná tabulka základní skupiny

# – pořadí, Z – počet zápasů, V – výhry, R – 
remízy, P – prohry, B – body.

O  pořadí na  2.–4. místě rozhodla minita
bulka vzájemných zápasů (viz níže). Ronal 1 
– 1 (9 – 5), Kopidlno 1 – 1 (6 – 6), Old Legends 
Spirit 1 – 1 (5 – 9).

V posledním utkání o umístění s Legenda
mi jsme smolně prohráli 1–2, a obsadili tak 
4. místo.

HC KOPIDLNO – OLD LEGENDS SPIRIT 1 – 
2 (0:1, 1:1)

19:38 Ivan Rybka /2 (Zdeněk Pekárek /2) 
– 10:40 Jiří Špicar /1 (Marek Nečesaný /1), 
23:47 Radek Bělina /3 (Marek Palouš /3)

Sestava HC Kopidlno: Kordík – Rybka, Plí
šek, Kosina, Jansta – Jaroš, Komárek, Peká
rek, Svoboda T., Postolka, Michal.

V  současné době probíhá samotná se
zóna, kdy se blíží boje o trofeje. Přijďte nás 
podpořit.

Zdeněk Pekárek

# Tým Z V R P Skóre B

1 STARÁ GARDA LOMNICE 3 3 0 0 21:4 6

2 HC RONAL JIČÍN 3 1 0 2 9:16 2

3 HC KOPIDLNO 3 1 0 2 7:11 2

4 OLD LEGENDS SPIRIT 3 1 0 2 8:14 2

Soutěže, přípojky i Penny Market
Auto klub Kopidlno v AČR v roce 2021

V  květnu v  roce 2021 jsme zahájili čin
nost výstavbou nové vodovodní přípojky, 
kde jsme si opatřili veškerý materiál a vlast
ní zhotovení jsme zadali Václavu Sládkovi 
z Chotěšic. Poté následovalo zhotovení nové 
přípojky elektřiny od  ČEZ. My jsme museli 
položit nový kabel od plotu do budovy. Tyto 
dvě akce nás stály značné finanční prostřed
ky, a proto musíme nyní více šetřit, abychom 
mohli ještě chvíli existovat.

V  sobotu 12. 6. 2021 se už zase akce ko
nat mohly, takže jsme pořádali V. ročník Ko
pidlenské padesátky, za  finanční podpory 
města Kopidlno. Měli jsme dostatek dezin
fekčních prostředků a  celá akce se odehrá
vala ve  venkovních prostorách. Prezentace 
účastníků začala ve  12:30 hodin, poté ná
sledovalo vlastní zahájení a  krátká rozpra
va s  účastníky. V  letošním V. ročníku jsme 
na  startu přivítali 12 účastníků z  Kopidlna 
a blízkého okolí. Po slavnostním zahájení se 

všichni účastníci připravili ke  spanilé jízdě, 
která odstartovala ve 13:15 hodin, a za asis
tence kopidlenských jezdců se vydali na trať 
cca 35,3 km dlouhou, a to z Auto klubu Ko
pidlno, přes Pševes odbočili vlevo, Drahoraz, 
Keteň, Dolany, Jičíněves odbočili vlevo, Staré 
Místo sušička odbočili vlevo, Veliš, Bukvice, 
Střevač, kde na betonovém platu AGRO Bys
třice byla zkouška AKCELERACE cca 200  m, 
Bystřice, Sedliště, Staré Hrady zadem za hra
dem, Staré Hrady u hradu vpravo na hlavní, 
Libáň, Psinice hřiště, kde je čekala druhá 
zkouška AKCELERACE cca 200 m, Ledkov, 
a  zpět do  areálu Auto klubu Kopidlno. Zde 
pak ještě plnili úkoly, jako střelba na  terč, 
hod koulí do pneumatiky, slalom s pneuma
tikou, a vyplňovali kvíz.

První tři dostali pohár a  mohli si vybrat 
cenu jako první. Ostatní si pak podle pořadí 
rovněž vybrali cenu. Všichni účastníci dostali 
občerstvení (steak) zdarma.

IX. ročník Autoturistické orientační soutě
že pro rodiče a děti jsme pořádali v sobotu 4. 
září 2021, v době, kdy se ještě akce pořádat 
mohly, taktéž za finanční podpory města Ko
pidlno. Zajistili jsme dostatek dezinfekčních 
prostředků a celá akce se odehrávala ve ven
kovních prostorách. Začali jsme prezentací 
posádek ve 12:30 hodin. Následovalo vlastní 
zahájení a  rozprava s  účastníky. Vzhledem 
k  přetrvávající koronavirové situaci jsme 
v  letošním roce přivítali na  startu opět jen 
12 posádek, stejně jako vloni. Z  Kopidlna, 
Osenic, Rožďalovic, Křince, Nouzova u Semil, 
Mečíře, Mcel, Káraného u Prahy, Nové Paky, 
Rudné u Prahy a z Prahy.

Letos jsme zahájili netradičně jízdou zruč
nosti na čas. Po absolvování JZ přejely posád
ky na start etapy. Jelo se podle itineráře psa
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ného, šipkového, slepé mapy, bodů v mapě 
a podle mapy. Délka tratě byla 31,1 km, čas 
na projetí tratě byl 60 minut. Obce, přes kte
ré trať vedla, byly uvedeny v záhlaví itineráře 
a jelo se z Auto klubu Kopidlno přes Bílsko, 
Únětice, Údrnice, Chyjice, Dolany, Keteň, 
Bartoušov, Pševes a zpět do areálu Auto klu
bu. Ne vždy se však projíždělo jen po hlavní 
silnici, tentokrát si vyzkoušely i  polní cesty, 
ale asfaltové. Cestou byly po trati umístěny 
cedule tzv. samoobslužné průjezdní kont
roly. Písmena na  nich umístěná zapisovaly 
posádky do jízdního výkazu. Současně plni
ly ještě další úkoly, které měly vyhledat a za
psat do jízdního výkazu.

Po zaparkování aut v areálu Auto klubu šli 
účastníci na  start pěšího orientačního mik
rozávodu v  délce 2468  m, na  který měli 60 
minut. Po startu se vydali po chodníku smě
rem do města až na křižovatku na Cholenice, 
kam odbočili, a pokračovali směrem na dvůr 
kolem domova mládeže zahradnické školy. 
Další kontrolní bod byl u  palmového skle
níku, ke  kterému přišli ze silnice na  dvůr. 
Dále šli hlavní cestou od palmáku k zámku, 
aby pak odbočili doprava směrem k oboře. 
Pak odbočili ke staré květinárně. Pak šli opět 
k  zámku. Tentokrát odbočili vlevo a  po  pár 
metrech opět vlevo. Kontrolní bod byl ješ
tě před východem z  parku na  parkoviště 
u  domova mládeže, pak do  Crhovy ulice 

a  do  cíle na  Auto klubu. Na  POMZu plnili 
úkoly jako určení severu, hod na cíl, postřeh 
a hod kroužky. Po dokončení POMZ si v are
álu Auto klubu ještě zastříleli ze vzduchovky 
a vyplnili KVÍZ o autě Škoda Favorit.

Vyhlášení výsledků bylo od  18:00 hod. 
Všechny posádky dostaly špekáčky na opé
kání, upomínkové předměty, diplom a  vý
sledkovou listinu. Prvních pět posádek ob
drželo navíc pohár a  věcné ceny. Poslední 
posádka dostala ještě cenu útěchy a pohá
rek autíčka.

Touto cestou chci poděkovat vám všem 
i našim příznivcům, kteří se podíleli na zdár
ném průběhu celé akce. Poděkování patří 
také našim sponzorům, díky kterým jsme 
mohli tuto soutěž uskutečnit. Jsou to město 
Kopidlno, dále pak Autocentrum Boura Či
něves, Autoškola Mojmír Hloušek Kopidlno, 
Aveflor Budčeves, Benko Kopidlno, COMTEX, 
s.  r.  o., Libáň, Adamcová Iveta – železářství 
Kopidlno, Chalupníčková Věra – novinový 
stánek Kopidlno, Mahulík Pavel – Podlahář
ství Káraný, Slavíková Hana – prodejna prů
myslového zboží Kopidlno.

Doufáme, že příští rok se situace stabi
lizuje a  život se vrátí do  normálních kolejí 
a  bude možno opět pořádat akce v  plném 
rozsahu.

Výbor našeho spolku se kromě výstavby 
přípojek vody a elektřiny zabýval prodejem 
pozemků pro výstavbu prodejny Penny. 

Všichni byli s touto akcí seznámeni. Z 21 čle
nů bylo pro 19, dva byli proti. Což potvrdili 
svými podpisy. Z  toho vyplývá, že budoucí 
prodej pozemků byl převážnou většinou 
schválen.

21. dubna 2021 byla podepsána smlou
va o  smlouvě budoucí s  firmou Pharma 3, 
s. r. o., Praha, která pro Penny tuto akci zajiš
ťuje, s tím, že smlouva o prodeji bude pode
psána nejpozději do konce roku 2022.

Pro informaci uvádím výňatek ze smlouvy 
o smlouvě budoucí, a to:

Podmínky a  doba uzavření Kupní smlou
vy, kde se říká: Smluvní strany se zavazují 
uzavřít Kupní smlouvu ve  lhůtě uvedené 
v  Článku III. bodu 1) za  předpokladu, že 
Budoucí kupující obdrží od  orgánů veřejné 
správy následující povolení: pravomocné 
územní rozhodnutí a pravomocné stavební 
povolení, potřebná pro zhotovení Stavby 
na Pozemcích.

V  současné době víme, že zpracovávají 
studii a  sondují na  kraji možnost nájezdu 
na parkoviště z hlavní silnice. Toť zatím vše, 
co k tomu můžeme dodat.

Tolik k  činnosti našeho podružného 
spolku. Potřebujeme získat mladší členy, 
neboť náš průměrný věk byl ke  konci roku 
2021 58,05 roků. Proto je třeba oslovit a zís
kat mladší členy, aby náš spolek postupně 
nezanikl.

Mojmír Chalupa, předseda AKK
Jan Gottwald, hospodář AKK

Automobilová orientační soutěž o pohár starosty města  
pro začátečníky a pro všechny, kdo se chtějí s námi bavit
Nejdříve to nejdůležitější!!!
Soutěž se jede v běžném silničním provozu. Ne
jede se po uzavřených silnicích. Je bezpodmí
nečně nutné, aby účastníci dodržovali na svou 
odpovědnost pravidla silničního provozu. Je 
nutné, aby účastníci soutěže byli tolerantní 
k  ostatním účastníkům soutěže i  silničního 
provozu. Vozidla musí odpovídat podmínkám 
silničního provozu. Účastníci se účastní závodu 
na vlastní odpovědnost. Dbejte prosím pokynů 
pořadatelů.

Obecné informace
• Pořadatel AUTO KLUB KOPIDLNO v AČR, Hu

sova 111, 507 32 Kopidlno
• Soutěž se koná dne 28. 5. 2022 (sobota) 
• Registrace do soutěže začíná v 11:00 hod
• Jízda zručnosti je od 11:15 hod.
• Start soutěže je v 13:00 hod.
• Start a  cíl soutěže jsou v  areálu Auto klubu 

Kopidlno
• Trať soutěže povede přes obce: Bartoušov, 

Drahoraz, Jičíněves, Keteň, Kopidlno, Labouň, 
Pševes, Slatiny a Žitětín

• Cílem soutěže je dosáhnout nejnižšího po
čtu trestných bodů za správně zodpovězené 
otázky, správně provedené úkoly, sesbírat 
všechna razítka na  kontrolních bodech a… 
dobře se pobavit

• Přihlásit se můžete na  email: akkopidlno@
gmail.com nebo na tel.: 603 819 148

• Počet členů posádky není omezen
• Startovné pro posádku je 200 Kč
• Pro majitele kabrioletů doporučujeme vzít si 

dostatečné množství opalovacího krému, ob
jednali jsme slunné počasí. Kdo nevěří, ať si 
vezme kulicha a deštník

Stručný popis pravidel
• Orientační soutěž jeďte podle itineráře obdr

ženého na startu soutěže. 
• Údaje v itineráři mohou být buď reálné, nebo 

mapové. Reálný údaj řidič za jízdy před sebou 
skutečně vidí. Na obrázku v  itineráři je křižo
vatka ve  tvaru takovém, v  jakém do  ní řidič 
vjíždí zespodu, a  je namalovaná z  úhlu jeho 
pohledu.

• Mapový údaj je údaj vyobrazený v mapě ori
entovaný se severem na  horní straně. Mapu 
obdržíte na startu soutěže.

• Jedeteli podle reálného údaje, je nejdůleži
tější pravidlo: neníli v itineráři uvedeno jinak, 
platí, že jedete po hlavní silnici, a neníli hlavní 
silnice označena, pak jedete rovně. Případně 
co nejrovněji.

• V  obou případech platí pravidla silničního 
provozu.

• Po  trase účastníci mohou dostávat úkoly, 
např. otázky z všeobecného přehledu, historie 
automobilismu apod.

• Před startem si vyzkoušíte jízdu zručnosti 
a jiné zábavné prvky (alespoň pro pořadatele).

• Spolu s  itinerářem obdrží soutěžící třeba 
i  seznam fotografií míst z  trasy, u  kterých je 
úkolem zaznamenat, o co jde a kde se objekt 
nachází.

 
Pravidla soutěže 
1. Technická část

1.1. Trať soutěže vede po  pozemních ko
munikacích. Soutěž se pořádá za  normál
ního silničního provozu a všichni účastníci 
jsou povinni dodržovat platná pravidla 
silničního provozu. Soutěžící projíždějí trať 
soutěže podle itinerářů.

1.2. Stanovená průměrná rychlost v  prů
běhu soutěže je do 40 km/h. 

1.3. Pořadí startujících, startovní časy 
a startovní interval (min. 1 minuta) určuje 
pořadatel.

1.4. Tajné kontroly (TK) sledují dodržování 
pravidel silničního provozu. V případě ne
dodržení pravidel se TK hodnotí trestnými 
body. Za TK se považuje i měření rychlosti. 
Správnost průjezdu tratě je kontrolována 
průjezdnými kontrolami (PK), samoobsluž
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nými průjezdnými kontrolami (SPK) a časo
vými kontrolami (ČK). Pro celou oblast ČK 
a  PK platí zákaz vystupování soutěžících 
z vozidla (neplatí v případě, kdy k vystou
pení dá pokyn rozhodčí stanoviště). Čas 
příjezdu do  ČK je okamžik, kdy posádka 
předá svůj jízdní výkaz k zapsání času.
Soutěžící během jízdy plní soutěžní úkoly 
(SÚ). Jejich znění obdrží spolu s itinerářem.
Nesplnění soutěžního úkolu se hodnotí 
trestnými body.

2. Jízdní doba 
2.1. Jízdní doba a délka etapy jsou určeny 
dle její náročnosti (např. 40 km a 60 minut). 
Při překročení jízdní doby se může čerpat 
čas z časového limitu (dalších 20 minut – 
hodnoceno trestnými body za pozdní pří
jezd do ČK).

3. Základní mapa
3.1. U  map v  itineráři je sever obecně 
u horního okraje.

3.2. Při jízdě podle mapy se jede vždy po
dle základní mapy.

4. Šipky v mapách 
4.1. Šipka u  komunikace – má platnost 
v  rozsahu mapové komunikace mezi ma
povými křižovatkami, má význam mapo
vé jednosměrky a při jízdě podle mapy je 
možno ji projet pouze ve směru šipky.

4.2. Šipka v  křižovatce – platí pouze při 
příjezdu do  křižovatky ve  směru šipky 
a  má význam mapového přikázaného 
směru jízdy. 

5. Popis průjezdu etapy
5.1. Zapisuje se pomocí reálných a  ma
pových údajů. V  průjezdu etapy nejsou 
vyznačeny TK. Při řešení itineráře se ni
kdy neuvažuje s  otáčením do  protisměru 
na  téže komunikaci. Neuvedené křižovat
ky se projíždějí po hlavní komunikaci nebo 
rovně, neníli hlavní komunikace vyznače
na dopravní značkou ve směru jízdy.

5.2. Reálné údaje jsou údaje vztažené 
ke skutečnosti, tedy k místu, kde se právě 
nacházím nebo do kterého přijíždím. Reál
nou křižovatkou se pro účely itineráře ro
zumí úrovňové křížení pozemních komu
nikací. Vjezdy ke  garážím, domům apod. 
se za křižovatku považují pouze v případě, 
že není z  komunikace, po  které soutěžící 
jede, viditelné její ukončení. Pokud není 
ostrůvek ve  tvaru křižovatky vykreslen, 
považuje se za více křižovatek. Z křižovat
ky, do které soutěžící přijíždějí po vedlejší 
komunikaci, označené dopravní značkou 
„Dej přednost“ nebo „STOP“, musí být vý
jezd vždy zadán.

5.3. Mapou se rozumí základní mapa. Ma
pové údaje jsou vztažené k mapě nebo SM 
(slepá mapa).
Při jízdě podle mapových podkladů se jez
dí mezi mapovými udají nejkratší cestou 
po komunikacích zobrazených v mapě. Při 
řešení mapového průjezdu musí existovat 
mapově průjezdné řešení a  nelze uvažo
vat dříve nabyté reálné informace (např. 
dopravní značení).

5.4. Další údaj v  itineráři se řeší ihned 
po  opuštění poslední křižovatky, ke  které 
se vztahoval předcházející údaj, určoval
li výjezd z  této křižovatky, nebo se řeší 
v  poslední křižovatce, ke  které se vztaho
val předcházející údaj, neurčovalli výjezd 
z této křižovatky.

6. Výjezdy z křižovatek
6.1. Všechny druhy itineráře „výjezdy z kři
žovatek“ mohou být navzájem kombinová
ny a mohou být zadány bez udání vzdále
nosti nebo s  udáním vzdálenosti. Vzdále
nosti jsou udávány v  kilometrech s  přes
ností max. na 2 desetinná místa a mohou 
být vzájemné (vzdálenosti jsou udávány 
mezi všemi zakreslenými křižovatkami) 
nebo průběžné (vzdálenosti jsou udávány 
od výchozí křižovatky).

7. Šipkový itinerář
7.1. Schéma křižovatky je nakresleno tak, 
že soutěžící přijíždí vždy ze spodního pa
prsku a  vyjíždí ve  směru šipky. Hlavní sil
nice bývá vyznačena silnější čarou, lesní 
a polní cesty čárkovaně.
Příklady šipkového itineráře: 

a) reálné údaje, průběžné vzdálenosti

b) reálné údaje vzájemné vzdálenosti

8. Psaný itinerář
8.1. Neboli tzv. pohádka patří mezi jedno
duché formy itineráře a  je psán ve  formě, 
kudy jet, kam jet a kde odbočit. Prostě ta
ková psaná pohádka.

8. Slovní forma 
8.1 Je nejjednodušší způsob zadání výjez
du z křižovatky. Používá se slovního údaje:
 rovně – zkratka R – cesta rovně, by měla 
být skutečně rovně s velmi malou odchyl
kou

 vpravo – používá se zkratka P 
 vlevo – používá se zkratka L 
 používají se i  kombinace např. 2×P, LP, RL 
a podobně
Odbočení vpravo nebo vlevo se uvažuje vždy 
co nejvíce vpravo či vlevo.

 reálně vlevo, reálně dvakrát vpravo 

9. Body a kóty
9.1. Body se označují písmeny velké abe
cedy, kóty pak třícifernými čísly. V  mapě 
jsou takto vyznačována vyznačená místa, 
jakými jsou křížení komunikací, vodních 
toků, mosty apod. Bodem smím projet 
pouze tehdy, když mi to nařizuje pokyn 

v itineráři. Žádným bodem nesmím projet 
mimo uvedené pořadí v itineráři, na rozdíl 
od  kóty, kterou je možno projet i  mimo 
pořadí uvedené v  itineráři. Průjezd mezi 
body a  kótami se řeší postupně v  pořadí 
průjezdu včetně podmínky příjezdu nebo 
výjezdu, jeli zadána. 

 Příklady průjezdu bodem 

A výjezd, B příjezd

10. Lineární itinerář (ostnatý drát)
 Příklad zadání: jedná se vlastně o narovnanou 
trať.

1. V našem příkladu jedu na první křižovatce 
tak, abych ponechal jednu silnici po  levé 
ruce (jedu rovně).

2. Na  další projíždím kříž tak, abych nechal 
jednu po levé a jednu po pravé ruce (jedu 
rovně).

3. Na  dalším kříži nechávám dvě silnice 
po levé ruce (pojedu tedy doprava na kříži).

4. Pak dvě po pravé ruce (pojedu tedy doleva 
na kříži).

5. Jedu tak, abych ponechal jednu silnici 
po pravé ruce (jedu doleva).

6. Jedu tak, abych ponechal jednu silnici 
po levé ruce (jedu doprava).

7. Jedu tak, abych ponechal jednu silnici 
po pravé ruce (jedu rovně).

 
11. Úhly
Úhly jsou orientovány ve směru příjezdu do kři
žovatky. Měření úhlů je shodné se směrem cho
du hodinových ručiček. 
 přímý směr má hodnotu 0o nebo 360o

 kolmé odbočení vpravo má hodnotu 90o

 kolmé odbočení vlevo má hodnotu 270o

12. Hodnocení
Časový limit – hodnocení dojezdů do  časové 
kontroly (ČK) soutěže:
• předčasný příjezd do ČK je povolen
• za pozdní dojezd do ČK (za každou minutu 

po stanoveném čase) 5 TB
• za  pozdní příjezd do  ČK po  časovém limitu 

20 minut 200 TB
• za chybějící PK, SPK 100 TB
• za PK, SPK navíc 60 TB
• za chybějící nebo špatný soutěžní úkol 50 TB

Pořadatel si vyhrazuje právo na změnu progra
mu.

Přejeme vám šťastnou cestu, hodně zábavy 
a úspěchů! 

Pořadatelé Auto klubu Kopidlno v AČR

pokračování ze strany 41
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Jak si vedl FK Kopidlno na podzim

Po dlouhé pauze zaviněné pande
mií covidu19 a následnými opatře
ními a omezeními vyhlášenými vlá
dou ČR se na začátek podzimní části 
fotbalového ročníku 2021/2022 těšil 
nejeden divák, hráč a vlastně každý, 
kdo se okolo fotbalu nějakým způ
sobem pohybuje. Věříme a přejeme 
si, aby se jaro 2022 odehrálo bez 
omezení nebo aby byla co nejmen
ší. Těšíme se na hojnou návštěvu tra
dičně věrných fanoušků a rádi přiví
táme nové příznivce, kteří budou 
sdílet radost a krásu fotbalu s námi.

V letní přestávce se tým mužů roz
rostl o celkem čtyři posily: Sedláček 
Tomáš z  FK Chlumec nad Cidlinou, 
Schlesinger Petr z FC Slavia Hradec 
Králové, Pelc Michael z TJ Sokol Sta
ré Buky, Kutík Michal z SK Starý Byd
žov. Naopak odešli Aubrecht Jind
řich do TJ Odřepsy a Petr Jan do TJ 
Sokol Jičíněves.

Atým pod vedením trenérů Hnát 
Vladimír a Sedláček Tomáš, kapitán 
Janáček Jaroslav, hraje 1.  B. třídu 
Královéhradeckého kraje se střída
vými výsledky, kterými se po podzi
mu umístil na  7 místě, a  jak vyplý
vá z  tabulky, od 2. do 9. místa jsou 
týmy naskládány s  minimálními 
ztrátami, což slibuje pro jaro zajíma
vé a mnohdy napínavé zápasy. Bude 
znát každý bod, který může náš tým 
posunout výše v  tabulce, kde by
chom se všichni velice rádi viděli.

Btým vede trenér Serinek Zde
něk, kapitán Berounský Patrik, hraje 
3. třídu OFS Jičín. Tento tým je slo
žen z  našich odchovanců dorostu 
a starších hráčů, kteří se ujali úkolu 
předat zkušenosti oněm mláden
cům, tak aby je v budoucnu nahra
dili v sestavách mužů. Průběh pod

zimní části nasvědčuje tomu, že 
se daří skloubit mládí s  mnohdy 
o  generaci staršími borci a  tato 
cesta, kterou náš oddíl zvolil, 
byla správná, potvrzuje to fakt, 
že většina dorostenců nastupuje 
za áčko. Po podzimní části je ten
to tým na pátém místě a pro jarní 
část ho čeká boj o čtvrtou příčku, 
která zaručuje účast ve  finálové 
skupině.

Starší žáci pod vedením trenérů 
Rozsypal Pavel a  Sedláček Tomáš, 
kapitán Rozsypal Ondřej, hrají B 
skupinu okresního přeboru. Tento 
tým musel čelit novým pravidlům, 
novému rozestavení hráčů na hři
šti, ale hlavně velikosti hřiště, kte
ré je skoro totožné s  hřištěm pro 
dospělé kategorie. Podle tabulky 
to naši borci zvládli nejlépe a svoji 
skupinu vedou bez ztráty bodu. 
V  jarní části je čeká dohrávka tří 
kol a  vzhledem k  postavení v  ta
bulce je jasné, že se budou snažit 
ve finálové skupině, kterou vytvoří 
s  prvními čtyřmi týmy A  skupiny, 
o co nejlepší umístění. Tato soutěž 
je společná s okresem Semily.

Mladší přípravka, kterou vede 
Horna Roman, hraje okresní pře
bor. V  této věkové kategorii ne
jsou důležité výsledky, proto se 
tabulky nevedou. Tito hráči teprve 
získávají své zkušenosti s  tímto 
sportem, učí se základní fotbalové 
dovednosti a návyky jak individu
ální, tak týmové, které se budou 
postupně zlepšovat a  zdokona
lovat v  jejich dalším fotbalovém 
životě. Tím nejdůležitějším je, aby 
je fotbal bavil a měli z něj radost.

Zdeněk Serinek

Pořadí Tým Zápasy V P VP PP Skóre Body

1. TJ Sokol Železnice 14 11 1 1 1 42:14 36

2. TJ Dvůr Králové n. L. B 14 9 4 1 0 42:24 29

3. SK Miletín 14 7 2 2 3 33:16 28

4. TJ SOKOL Stará Paka 14 7 4 1 2 45:27 25

5. FC Vrchlabí B 14 7 5 1 1 44:26 24

6. TJ Slavoj Skřivany 14 8 6 0 0 44:31 24

7. FK Kopidlno 14 6 4 1 3 38:32 23

8. 1. FK Nová Paka 14 5 4 3 2 22:17 23

9. SK Sparta Úpice 14 6 6 2 0 23:25 22

10. SK Jičín B 14 3 5 3 3 23:35 18

11. TJ Baník Žacléř 14 4 9 0 1 25:52 13

12. FC Spartak Kobylice 14 4 9 0 1 27:57 13

13. FK Dolní Kalná 14 2 10 1 1 26:47 9

14. TJ Jiskra Kocbeře 14 1 11 2 0 22:53 7

# Klub Z V R P S B P+ P-

1. Žlunice 11 10 0 1 60:10 30 1 1

2. Miletín B 11 10 0 1 62:20 29 1 0

3. Železnice B 11 9 0 2 42:13 27 0 0

4. Podhradí 11 5 0 6 24:27 16 0 1

5. Kopidlno B 11 5 0 6 35:36 15 0 0

6. Sobotka B 11 4 0 7 21:40 12 0 0

7. Češov 11 4 0 7 20:32 10 2 0

8. Libuň 11 3 0 8 20:42 10 0 1

9. Žeretice 11 3 0 8 18:50 9 0 0

10. Nemyčeves B 11 2 0 9 15:47 7 0 1

# Klub Z V R P S B P+ P-

1. Kopidlno 8 8 0 0 77:23 24 0 0

2. Jičíněves 9 7 0 2 60:22 21 0 0

3. Libáň 9 5 0 4 70:37 15 0 0

4. Sobotka 10 3 0 7 51:76 9 0 0

5. Lužany 9 3 0 6 30:56 9 0 0

6. Milíčeves 9 3 0 6 31:64 9 0 0

7. Chomutice 10 3 0 7 49:90 9 0 0

A-tým

B-tým

Starší žáci 
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Telefonická krizová 
pomoc CDZ RIAPS
Sociální služba dle § 55 z. č. 108/2006 Sb.

POSLÁNÍ
Posláním je pomoci prostřednictvím terénní sociální 
služby – telefonické krizové pomoci - po přechodnou 
dobu řešit krizové situace, které představují ohrožení 
života či zdraví, a které nejsou osoby v nepříznivé 
sociální situaci  schopny  řešit vlastními  silami.

CÍLOVÁ SKUPINA
Osoby s chronickým duševním onemocněním
Osoby v nepříznivé sociální situaci, která vznikla v důsledku existence duševní 
poruchy (onemocnění schizofrenního spektra, afektivní poruchy, neurotické 
poruchy a poruchy vyvolané stresem, poruchy osobnosti, poruchy příjmu potravy, 
duševní poruchy a poruchy chování vyvolané užíváním psychoaktivních látek ). 
Osoby v krizi: Osoby v nepříznivé sociální situaci, která vznikla v důsledku 
působení akutního či dlouhodobého stresu.   
CÍLE
Pomoci klientovi vyřešit jeho nepříznivou sociální situaci, najít zdroje podpory 
v rodině a přirozené komunitě, podpořit dovednosti klienta při řešení nepříznivé 
situace a předcházení dalším situacím, které by mohly představovat ohrožení 
zdraví a života.

POSKYTOVANÉ SLUŽBY
Telefonická krizová pomoc 

Prostředkem je zde rozhovor vedený mezi klientem a vyškoleným 
pracovníkem.  Pracovník na telefonu naslouchá, reflektuje, poskytuje 
informace, provází klienta jeho krizí, společně s ním hledá cesty a zdroje pomoci v 
přirozené komunitě, podporuje ho, mobilizuje schopnosti a dovednosti klienta, 
které mu mohou pomoci krizi zvládnout.     
Pomoc při uplatňování práv, oprávněných zájmů 
a při obstarávání  osobních záležitostí 

Jde např. o jednání s institucemi ve prospěch klienta, poskytování informací, 
zprostředkování kontaktu na návazné služby, …

ZÁSADY POSKYTOVÁNÍ SLUŽBY

 Dobrovolnost - službu klient využívá na základě vlastního rozhodnutí, 
dobrovolně, nemůže být k využití služby nucen  Dostupnost a rovnost přístupu 
ke službě – služba je dostupnáosobám cílové skupiny bez omezení věku, bez 
rozdílu pohlaví, rasy, barvy pleti, víry a náboženství, politického či jiného smýšlení, 
národního nebo sociálního původu, příslušnosti k národnostní nebo etnické 
menšině, majetku, rodu nebo jiného postavení.  Anonymita – službu lze využít i 
bez uvedení identifikačních údajů, resp. anonymně.  Princip jedinečnosti a 
rovnocennosti – Pracovníci se snaží respektovat jedinečnost každého. Ke 
klientům přistupují individuálně a při poskytování služeb dodržují základní lidská 
práva a svobody. Klient je rovnocenným partnerem v procesu poskytování služby s 
právem uplatňovat vlastní rozhodnutí.  Potřebná míra podpory – služba je 
poskytována s takovou mírou podpory, která odpovídá potřebám klienta a 
současně možnostem služby
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V ČEM VÁM MŮŽEME POMOCI:
 Prožíváte složitou situaci a potřebujete si o tom promluvit?  Máte obavy o své 

duševní zdraví?  Trpíte duševním onemocněním a potřebujete se zeptat?  
Trápí Vás úzkost, smutek, zažíváte něco, s čím si nevíte rady?  Potřebujete o své 
složité situaci s někým mluvit?  Cítíte se osamělí a potřebujete pomoci najít 
cestu k druhým?  Pečujete o duševně nemocného a potřebovali byste si o tom 
promluvit?  Potřebujete pro řešení své situace informace?  Potřebujete 
pomoci se zprostředkováním nějaké služby? 

 Váš věk ani místo, odkud voláte, není rozhodující.  Budeme rádi, pokud  
budeme vědět s kým mluvíme. Není to ale podmínkou. Službu můžete čerpat i 
zcela anonymně nebo si např. určit nějakou přezdívku, kterou budeme užívat.  
Pracovníci jsou vázáni povinnou mlčenlivostí. To znamená, že bez Vašeho 
souhlasu nebudou žádné informace z rozhovoru s Vámi sdílet. Výjimku tvoří 
situace, ve kterých jsou ze zákona  povinni jednat. 

Služba je ze zákona poskytována zdarma. Volající hradí běžnou cenu telefonního 
hovoru.  Pokud Vám finanční situace brání v tom, abyste mohli čerpat službu, 
upozorněte pracovníka a požádejte ho, aby Vám zavolal zpět. Maximální doba 
1 hovoru je 60 minut. Službu můžete využít opakovaně, pokud je to nezbytné.   
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KONTAKTY

Krizová linka CDZ: 702 256 762
CDZ RIAPS Trutnov, 
Procházkova 818, 541 01 Trutnov

www.riaps.cz

Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov
IČO:00195201, statutární zástupce PharmDr. Jana Třešňáková

Jsme tu pro Vás nepřetržitě 24 hodin denně. Jsme připraveni 
Vám naslouchat, poskytnout informace, hledat společně 
s Vámi cestu, jak nepříznivou situaci zvládnout. Pokud budete 
souhlasit,  pomůžeme Vám i zprostředkovat potřebnou pomoc.  

...................................................................
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